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Seljord kommune Arkiv:

Saksnr.: 2017/692-2

Sakshand.: Per Dehli

Direkte tlf.: 35065103
Dato:              22.03.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 16/17 30.03.2017

Interpellasjon nr. 1/2017

Saksdokument: 
Vedlegg:
1 Interpellasjon til kommunestyremøtet 30.03.2017 - Senterpartiet, Venstre og Miljøpartiet dei 

grøne

Saksutgreiing:
Seljord kommune har motteke ei interpellasjon jf. vedlegg 1

For interpellasjonar i Seljord kommune gjeld fylgjande:

Interpellasjonar 
Interpellasjon skal nyttast når ei meir prinsipiell problemstilling eller tilhøve blir reist. 
Interpellasjonen skal vere skriftleg, skal stilast til ordføraren og skal vere ordføraren i hende 
seinast 6 virkedagar før kommunestyremøtet. Om mogleg bør ein interpellasjon kome ordføraren i 
hende så tidleg at den kan sendast ut saman med sakspapira. 
Ved handsaming av interpellasjonar, kan interpellanten i inntil 5 minutt få ordet for å fremje 
interpellasjonen og ordføraren får ordet for å gje sitt svar. I tillegg kan interpellanten og ordføraren 
få ordet inntil 2 gonger kvar, interpellanten gis taletid i inntil 2 minutt. Andre medlemer av 
kommunestyret kan få ordet 1 gong med taletid i inntil 2 minutt. Det er ikkje høve til replikk. 
I tilknyting til ein interpellasjon kan interpellanten framsette forslag. Forslag til handsaming skal 
leverast saman med interpellasjonen minst 6 virkedagar før kommunestyret.
 
Verknad og årsak til endringsframlegg. 
Det bør ikkje vere avgrensing i ordføraren si taletid. Det kan vere spørsmål om interpellasjonar 
som krev lenger tid å svare på enn det tar tid å kommentere skriftleg framlegg som er kjent på 
førehand. 
Forslag til handsaming frå interpellanten bør ikkje kome overraskande i møtet.



Side 2/2

Rådmannen si tilråding:
Saka leggast fram utan tilråding frå rådmannen.

Utskrift til:



Interpellasjon: Korleis ivaretek Seljord kommune sine interesser som eigar i Vest-Telemark 
næringsbygg/Vest-Telemark Næringsutvikling?

Ordføraren er vald til å vere Seljord kommune sin eigarrepresentant i Vest-Telemark næringsbygg. 
Selskapet er eigd av kommunane i Vest-Telemark, Drangedal og Hjartdal kommunar. I tilegg eig 
Telemark fylkeskommune, bankar og private investorar ein del av aksjane i selskapet. Styret i 
selskapet er identisk med styret i Vest-Telemark næringsutvikling (VTNU), som er eit dotterselskap av 
VTN. Målet til selskapet er å styrke og vidareutvikle næringslivet i regionen, hovedsakeleg gjennom å 
delta i ulike næringsbyggprosjekt. Selskapet er ein stor bidragsytar i ulike næringsprosjekt i regionen, 
og er svært sentral i næringshagearbeidet i Vest-Telemark.

07. april 2016 vedtok kommunestyret eigarskapsmelding for Seljord kommune (sak 29/16). I denne er 
det nedfelt som prinsipp at ordførar og rådmann ikkje bør vere styrerepresentant i aksjeselskap. Dette 
er det samme som KS anbefalar for norske kommunar. I påfølgande sak (30/16), i samme møte, 
handsdama kommunestyret saka «Val av styrekandidater i eksterne verksemder». Der vedtok 
kommunestyret å gje den politiske valnemnda fullmakt til å velje/foreslå kommunens representantar til 
styrer i aktuelle aksjeselskap, stiftingar og IKS. Vest-Telemark næringsbygg (VTN) var ikkje nevnt 
som aktuelt selskap i denne saka. 

Kort tid etter dette vedtaket i kommunestyret var det generalforsamling i VTN. Så langt ein har fått 
brakt på det reine vart det under denne generalforsamlinga, på tross av vanleg kotyme i selskapet, 
halde «gruppemøte» for dei av eigarrepresentantane som også var medlemmer av Arbeiderpartiet. 
Etter dette møtet vart ordføraren i Seljord foreslått som fast møtande 1.vara til styret, på tvers av 
valgkomiteen si innstilling. Valkomiteen hadde foreslått eit kvinneleg medlem heimehøyrande i 
Drangedal på denne plassen. 

Styret i VTN har tradisjonelt vore bredt samansett med tanke på relevant og variert kompetanse og 
bakgrunn, som ivaretek selskapet sine interesser på best mogeleg måte. Sidan VTN er eit AS har ikkje 
kommunane foreslått kandidatar til styret slik ein tradisjonelt har gjort i interkommunale selskap.  Det 
er valkomiteen i selskapet si rolle. Noko som også er i tråd med Seljord kommune sin vedtekne 
eigarskapsstrategi. Benkeforslaget på Seljordsordføraren på dette møtet fekk ikkje fleirtal. Det vart i 
ettertid påpeika feil ved opptelling av stemmer/bruk av fullmakter på generalforsamlinga, og det måtte 
difor haldast ei ekstraordinær generalforsamling.

På den nye generalforsamlinga stemte eit fleirtal av dei aksjonærane som då møtte fram for ordføraren 
i Seljord som 1.vara til styret. Dette valet av Seljord sin ordførar som fast møtande i styret til eit 
aksjeselskap kommunen er medeigar i reiser ein del problemstillingar som ordføraren og 
kommunestyret må handtere. 

Generalforsamlinga, som ordføraren er valt til å vere ein del av, er eit kontrollorgan overfor styret, og 
representerer eigarinteressene. Styret skal jobbe for eigarane sine interesser, og følge lojalt dei 
styrevedtak som vert gjort. Som styremedlem i VTN/VTNU representerar ordføraren i Seljord no 
selskapet, og må forhalde seg til aksjelova. Det å vere styremedlem reiser ei rekke utfordringar med 
tanke på habilitet. I KS sin rettleiar «Anbefalinger om eierstyring, selskapsledelse og kontroll» står det 
at «Ingen kommunalt ansatte eller folkevalgte skal håndtere saker i kommunen som gjelder et selskap 
der de selv er styremedlem».

Juridisk sett så skal ordførar som eigarrepresentant fremme kommunen sine eigarinteresser, men har 
samtidig plass i styret, og skal dermed ha sin lojalitet til selskapet og heile den regionen selskapet har 
som sitt nedslagsfelt. Det vert då vanskeleg for Seljord kommune å bruke ordføraren som representant 
for vårt eigarskap i selskapet, og representant for Seljord sine interesse. Ordføraren sit no på begge 
sider av bordet i det han er både eigarrepresentant og del av selskapet sitt styre.

Det kan i enkelte tilfelle vere interessekonflikt/uenighet mellom enkelteigarar og det fleirtalet av 
eigarane totalt sett går inn for. Som styrerepresentant er ordføraren bunden til å følgje det fleirtalet av 



eigarane ynskjer, sjølv om dette kan vere på tvers av Seljord kommune sine ynskjer/prioriteringar. 
Som del av selskapet sitt styre er ordføraren forhindra frå å jobbe einsidig for Seljord kommune sine 
interesser/aktuelle næringsprosjekt inn mot VTN AS.

Det er vel også slik at ordføraren i kraft av styrevervet i VTN/VTNU vil vere forhindra frå å diskutere 
spørsmål knytt til t.d. næringshageutvikling i Seljord, og i Vest-Telemark ellers, med både eigen 
rådmann og formannskapet sitt, så lenge saker er under arbeid i styret han er ein del av. 

Formannskapet og kommunestyret har ikkje på noko tidspunkt diskutert eller bedd ordføraren om å ta 
dette styrevervet. I eigarskapsmeldinga vedtok me at ordførar ikkje burde inneha slike verv. Ordførar 
vel likevel å stille som kandidat til styret i VTN.

På bakgrunn av dette vil vi stille følgande spørsmål til ordføraren:

1) Kommunestyret har sagt at ordførar ikkje bør sitte i styret i aksjeselskap, og ordførar har dermed 
fått tydelege signal frå sin oppdragsgivar. På kva grunnlag fremja ordføraren likevel sitt kandidatur til 
styret i Vest-Telemark næringsbygg? Kvifor la ikkje ordføraren dette spørsmålet fram for 
formannskapet eller kommunestyret, ref vedtaka i sak 29/16 og 30/16?

2) Korleis meiner ordføraren han med å ta dette styrevervet føl opp kommunen si eigarskapsmelding?

3) Korleis vil ordførar handtere oppdraget han har fått med å vere eigarrepresentant for Seljord 
kommune og samtidig ivareta sine plikter som styrerepresentant i VTN, i høve aksjelova? 

4) Så langt har ikkje ordføraren meldt seg ugild (inhabil) i saker som gjeld næringshagearbeid i 
Seljord/regionen elles. Tyder det at ordføraren har meldt seg ugild i slike saker i styret i VTN? 

5) Kva rutinar har ordførar og rådmann for dialog/kommunikasjon på næringshagesaker som 
ordføraren kan vere inhabil i? 

6) Før ordføraren tok til i ordførarstillinga i 2015 var han tilsett i VTNU. Er dette eit arbeidsforhold 
som er avslutta, eller har ordføraren permisjon frå dette arbeidet? I tilfelle det siste; Ser ordføraren 
noko utfordring med å sitte i styret i ei bedrift han sjølv er tilsett i? 

Vi ynskjer å fremme følgande forslag i saka:
«Kommunestyret viser til vedtak i sak 29/16 og 30/16, og ber ordføraren seie frå seg styrevervet i 
VTN/VTNU. Kommunestyret ber ordføraren halde fram som Seljord kommune sin eigarrepresentant i 
selskapet si generalforsamling.».

På vegne av Senterpartiet, Venstre og Miljøpartiet De Grønne

Beate Marie Dahl Eide (Sp)



Seljord kommune Arkiv:

Saksnr.: 2017/696-2

Sakshand.: Per Dehli

Direkte tlf.: 35065103
Dato:              22.03.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 17/17 30.03.2017

Interpellasjon nr. 2/2017

Saksdokument: 
Vedlegg:
1 Interpellasjon frå opposisjonen til kommunestyret 30.03.2017 - Samarbeidet i Vest-

Telemarkrådet

Saksutgreiing:
Seljord kommune har motteke ei interpellasjon jf. vedlegg 1

For interpellasjonar i Seljord kommune gjeld fylgjande:

Interpellasjonar 
Interpellasjon skal nyttast når ei meir prinsipiell problemstilling eller tilhøve blir reist. 
Interpellasjonen skal vere skriftleg, skal stilast til ordføraren og skal vere ordføraren i hende 
seinast 6 virkedagar før kommunestyremøtet. Om mogleg bør ein interpellasjon kome ordføraren i 
hende så tidleg at den kan sendast ut saman med sakspapira. 
Ved handsaming av interpellasjonar, kan interpellanten i inntil 5 minutt få ordet for å fremje 
interpellasjonen og ordføraren får ordet for å gje sitt svar. I tillegg kan interpellanten og ordføraren 
få ordet inntil 2 gonger kvar, interpellanten gis taletid i inntil 2 minutt. Andre medlemer av 
kommunestyret kan få ordet 1 gong med taletid i inntil 2 minutt. Det er ikkje høve til replikk. 
I tilknyting til ein interpellasjon kan interpellanten framsette forslag. Forslag til handsaming skal 
leverast saman med interpellasjonen minst 6 virkedagar før kommunestyret.
 
Verknad og årsak til endringsframlegg. 
Det bør ikkje vere avgrensing i ordføraren si taletid. Det kan vere spørsmål om interpellasjonar 
som krev lenger tid å svare på enn det tar tid å kommentere skriftleg framlegg som er kjent på 
førehand. 
Forslag til handsaming frå interpellanten bør ikkje kome overraskande i møtet.



Side 2/2

Rådmannen si tilråding:
Saka leggast fram utan tilråding frå rådmannen.

Utskrift til:







PS 18/17 Godkjenning av protokoll frå forrige møte



Seljord kommune Arkiv: V00

Saksnr.: 2017/479-2

Sakshand.: Per Dehli

Direkte tlf.: 35065103
Dato:              24.02.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 19/17 30.03.2017

Melding til Stortinget 11 (2016-2017), Endring og utvikling - En 
fremtidsrettet jordbruksproduksjon

Saksdokument: 
Vedlegg:
1 Landbruksmelding - Uttale frå Norddal kommunestyre3
2 E-post frp Norddal kommune

Saksutgreiing:
Ordføraren i Seljord kommune har motteke ei oppmoding frå ordføraren i Norddal kommune, der 
kommunestyret i Seljord blir oppmoda til å støtte eit opprop frå Norddal kommune.

Oppropet frå Norddal kommune er lagt ved saka som vedlegg 1.
E-post frå ordføraren i Nordal kommune fylgjer saka som vedlegg 2.

Rådmannen si tilråding:
Saka leggast fram utan tilråding frå rådmannen.

Utskrift til:



Uttale frå Norddal kommunestyre  

Meld. St.11: Endring og utvikling  
 

Regjeringa har kome med ei ny melding til Stortinget vedk. den langsiktige utviklinga i landbruket. 

Meldinga skal opp til handsaming i Stortinget før sommarferien 2017. I den samanheng vil 

kommunestyret i Norddal uttale: 

For bygdene i Norddal kommune og for store deler av distrikts Noreg er landbruket ryggraden i 

busetnad og sysselsetting. Det er primærnæringane som gjer at det bur folk frå fjell til fjøre og i alle 

krokar av vårt langstrakte land. Den spreidde busetnaden er ein særleg kvalitet ved den norske 

velferdsmodellen som borgar for god folkehelse, sikker beredskap, vedlikehald av kulturminne, 

tilgang på trygg og kortreist mat og basis for lønsame besøksnæringar.  

Meld. St. 11- Endring og utvikling peikar på mange positive trekk ved det norske landbruket. 

Statistikk viser m.a. positiv utvikling når det gjeld inntekter, høg total produksjon og god 

ressursutnytting. Men - meldinga varslar og ytterlegare fokus på kostnadseffektivitet, industriell 

volumproduksjon og konkurranse. Norddal kommunestyre ser det slik at meldinga i så måte  kan vere 

første steget i retning av å vrake den norske landbruksmodellen. Den har i heile etterkrigstida hatt 

brei oppslutning i det norske folk og i tverrpolitiske miljø på Stortinget. Modellen er eineståande i 

internasjonal samanheng, og er basert på eit forhandlingsinstitutt mellom Staten på den eine sida og 

interesseorganisasjonane i landbruket på den andre - den såkalla Hovudavtalen frå 1950. 

Forhandlingane er forankra i ei felles forståing av landbruket sin multifunksjonelle karakter. Det betyr 

at næringa produsere mange fellesgode i tillegg til  mat og fiber som er hovudprodukta. Den norske 

landbruksmodellen har og som utgangspunkt at naturgitte forhold set klare avgrensingar på 

mulegheitene for konkurranse med importerte produkt. Matvarer er ikkje vanlege varer i 

handelsmessig forstand. Det er varer som treng særskild beskyttelse.  

Kommunestyret er uroa fordi ein meiner at den nye landbruksmeldinga meldinga peikar i ein meir 

liberalistisk retning der kostnadseffektivitet og fri konkurranse skal vere eit hovudmål. Topografi og 

klima tilet ikkje eit slikt «frislepp». Norsk landbruk vil og i framtida vere heilt avhengig av ei streng 

marknadsregulering, eit aktivt tollvern og ein målretta kanaliseringspolitikk som gjev grunnlag for 

lønsam produksjon under mindre gunstige naturtilhøve.  

Våre nordiske naboland har blitt eksponert for ein liberalistisk landbrukspolitikk. Resultatet er at 

store deler av den svenske landsbygda er avfolka og at den danske landbruksnæringa er truga av ei 

konkursbølgje. Slik vil vi ikkje ha det. Noreg er ikkje bygd for stordrift. Noreg må ta utgangspunkt i 

sine naturgitte føresetnader og utvikle ei berekraftig næring som tek heile landet i bruk. Då snakkar 

vi i stor grad om eit småskala landbruk basert på m.a. grovforproduksjon  og utmarksbeiting.  

Forsking og statistikk viser at potensialet for ytterlegare strukturrasjonalisering langt på veg er 

utnytta og at miljøkostnadane kan bli store ved einsidig fokus på stordrift. I våre bygder er også den 

faste busetnaden under sterkt press. Det er særleg alvorleg i verdsavbygdene der ein må sjå på 

landbruket like mykje som eit middel som eit mål for å stimulere besøksnæringar. Eit velhalde 

kulturlandskap var eit viktig kriterium for å kome med på UNESCO si prestisjetunge liste over verdas 

naturarv i 2005. Ein forskingsrapport frå området (A. Norderhaug 2003) slår kategorisk fast at «.. 



berre eit småskala landbruk, basert på husdyrhald, kan ta vare på viktige kvalitetar i 

kulturlandskapet»…  

Norddal kommunestyre vil, med vising til ovannemnte, innstendig be om at hovudtrekka i dagens 

norske landbruksmodell vert ført vidare når stortinget skal behandle Meld. St. 11 – Endring og 

utvikling. Ei dreiing i ei meir liberalistisk retning, kan svekke ei næring som alt kjempar med ryggen 

mot veggen i ein slik grad at den faste busetnaden i mange bygder ryk. Det vil og få store negative 

ringverknader i distriktsbasert foredlingsindustri, transportnæringar og  svekke viktig leveranse inn 

imot ei raskveksande reiselivsnæring. Forhandlingsinstituttet, marknadsreguleringa og 

kanaliseringspolitikken må framleis vere ledestjerner i ein framtidsretta landbrukspolitikk for Noreg.  

 



Fra: Halfdan Haugan (halfdan.haugan@seljord.kommune.no)
Sendt: 24.02.2017 11:33:41
Til: Per Dehli
Kopi: Jon Svartdal; hannenorgaard@hotmail.com; 'Gunnar Eilefstjønn'; Henry Mæland (Dyrskun); Beate Marie Dahl
Eide (beatemarie@gmail.com); 'margitkr67@gmail.com'

Emne: VS: Landbruksmelding «Endring og utvikling», St. Meld. 11 - oppfordring til å støtte uttale frå Norddal
kommunestyre
Vedlegg: Landbruksmelding - Uttale frå Norddal kommunestyre3.pdf;image001.png
Hei Per
 
Ber om at denne kjem på den politiske dagsorden i kommunestyret 30. mars
 
Med helsing
 
Halfdan Haugan
Ordførar i Seljord kommune
Telefon: 35065100/35065102
Mobiltelefon 913 98700
e‐post: halfdan.haugan@seljord.kommune.no
www.seljord.kommune.no
 

Tenk på miljøet før du skriv ut denne e‐posten

 
Fra: Post Seljord Kommune 
Sendt: 22. februar 2017 14:59
Til: Halfdan Haugan
Emne: VS: Landbruksmelding «Endring og utvikling», St. Meld. 11 - oppfordring til å støtte uttale frå Norddal
kommunestyre
 
 
 
Fra: Postmottak Norddal kommune [mailto:post@norddal.kommune.no] 
Sendt: 22. februar 2017 14:45
Til: Postmottak Norddal kommune
Emne: Landbruksmelding «Endring og utvikling», St. Meld. 11 - oppfordring til å støtte uttale frå Norddal kommunestyre
 
Til kommunane i Norge v/ordførar
 
Regjeringa har lagt fram ei nylandbruksmelding , Meld.St.11: Endring og utvikling, som skal handsamast i stortinget
i løpet av våren 2017. Norddal kommunestyre har samrøystes vedteke ein uttale til meldinga der ein åtvarar mot ei
dreiing av norsk landbruk i ei meir liberalistisk retning, som på sikta kan svekke forhandlingsinstituttet,
marknadsreguleringa og kanaliseringspolitikken. Dette er viktige bereelement for ei næring som er sjølve
garantisten for fast busetting i heile Noreg. Noreg er ikkje bygt for stordrift. Difor vil ei omlegging med større vekt
på volumproduksjon og konsentrasjon av produksjonen i dei beste områda, kunne rive grunnlaget vekk under det
småskala landbruket som sikrar busetnad, beredskap, kortreist mat, pleie av kulturlandskap og infrastruktur for
reiselivsnæringar m.m. I mange deler av landet vil eit frislepp av marknadskrefter  slik utvikling føre til avfolking
og utflytting. Då vil landet gro att og vi står igjen med «glesbygder» som i Sverige.
 
Med vising til ovannemnte, vil eg på vegne av Norddal kommunestyre, oppfordre andre kommunestyre til å støtte
oppropet. Det er i alle sin interesse at den særnorske landbruksmodellen kan overleve og slik bidra til å siker
busetnad og arbeidsplassar i det ganske land.
 
Med vennleg helsing
 



Arne Øyvind Sandnes
Ordførar i Norddal kommune
Verdsarvkommune
Tlf: 97669990



Seljord kommune Arkiv: Q10

Saksnr.: 2017/100-2

Sakshand.: Per Dehli

Direkte tlf.: 35065103
Dato:              23.01.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Formannskap/økonomiutval 18/17 02.03.2017

Kommunestyret 20/17 30.03.2017

Sal av aksjar i Vegfinans RV36 Telemark AS

Saksdokument: 
Vedlegg:
1 Kjøp av aksjer i Vegfinans RV36 Telemark AS

Saksutgreiing:
Seljord kommune har motteke eit brev frå Vegfinans AS der kommunen vert oppmoda til å selje 
sine aksjar i Vegfinans RV36 Telemark AS til Vegfinans AS. Brevet er lagt ved saka som vedlegg 
1. Årsaka er den pågåande bompengereforma der det er ynskjeleg at alle 
bompengeselskap/prosjektselskap er heileigd under det som skal vera det regionale 
bompengeselskapet (Vegfinans AS). Seljord kommune eig i dag 2,5% av aksjane, mens 
Vegfinans AS eig 80% av aksjane i vegfinans Rv36 Telemark AS.

Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår formannskapet til å legge fylgjande framlegg til vedtak fram for kommunestyret:

Seljord kommune vedtek å selje 10 aksjar i Vegfinans RV36 Telemark AS til Vegfinans AS.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017
Formannskapet/økonomiutvalet rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:
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Seljord kommune vedtek å selje 10 aksjar i Vegfinans RV36 Telemark AS til Vegfinans AS.

Utskrift til:
Vegfinans RV 36 Telemark AS
Vegfinans AS
Telemark fylkeskommune







Seljord kommune Arkiv: 614

Saksnr.: 2015/1095-4

Sakshand.: Kåre Groven

Direkte tlf.: 35 06 51 61
Dato:              15.02.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Formannskap/økonomiutval 19/17 02.03.2017

Kommunestyret 21/17 30.03.2017

Sal av Svartdal skule.

Saksdokument: 
Søknad frå Gunnar Bakkemoen om kjøp .
Brev til H.Barstad.
Søknad frå Svartdal Grendelag om kjøp.
Sit.kart. 

Saksutgreiing:
Seljord kommune er eigar av det gamle skulehuset i Svartdal. Dette vart bygd i 1895, og står på 
eiga tomt, 82/13, utskilt frå Bakkemoen Nordre i 1937. Skulen var i bruk fram til omlag 1960. Det 
er ein bygning som var sjølve skulen , i tillegg er det eit uthus. I skøytet står det at tilkomst til 
skulestoga skal gå frå bygdevegen  og gjennom tunet på seljars eigedom, i tillegg skal ein ha rett 
til gangveg tvers over jordet og til skulen. Vidare har kommunen gjerdeplikt rundt tomta.

Det har no kome søknad frå eigar av Bakkemoen Nordre om å kjøpe det gamle skulehuset. Han 
har muntleg opplyst at han ynskjer å rive husa  og event. bygge ny bustad på tomta.

Etter søknaden kom inn vart det sendt eit brev til Harald Barstad, som fungera som tilsynsmann 
ved skulen, der det vart bede om ei uttale frå grendelag/velforening. Saka vart så teken opp på 
årsmøtet i Svartdal Grendelag, som vedtok å be kommunen om å få overtaka huset for ein 
symbolsk sum. Det ligg ved ei liste der 22 personar i Svartdal har skrive under på at dei er 
interessera i at grendelaget får overtaka bygget. 
Grunngjevinga for at grendelaget skal overtaka bygget er m.a. at det er det siste skulebygget i 
kommunen som fortsatt er i sin opprinnelege form, og at det såleis er av kulturhistorisk verdi å 
bevara det. 
Forslag til bruk av huset er m.a. litteraturhus, opplysningsplass for bygda med gamle bilde etc., 
stoppestad i samband med opplevingsvegen Gvammen-Århus og som møtestad for 
lokalsamfunnet. Eit alternativ er å flytte det til ein annan stad i bygda. 
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Då det er interesse frå private  i å overtaka bygget, ser ikkje rådmannen nokon grunn til at 
kommunen fortsatt skal vera eigar av dette bygget. Dersom ein skal behalde det, må gjerast ein 
mykje  vedlikehald slik at det ikkje forfell enda meir. Med den kommuneøkonomien som er idag 
ser ikkje rådmannen at det er greitt å bruke midlar på denne type bygg, men heller på bygg som 
er i bruk og som er naudsynte for drift av kommunen. 
Grendelaget har opplyst at det kan vera aktuelt å flytte bygget lenger sør i bygda, til ei tomt 
nærare E 134. Det er då tenkt nytta  i samband med opplevingsvegen Gvammen-Århus. 

Rådmannen vil utfrå det som har kome fram tilrå ei 'todela' løysing:  Grendelaget får kjøpe 
skulebygningen og Gunnar Bakkemoen får kjøpe tomta. Forutsetninga er at skulebygget vert 
flytta.
Kommunestyret gjorde  i møte 14.02.13 fylgjande vedtak: 
Pris for kjøp av tilleggsareal til bustadtomter i Flatdal og Åmotsdal er 50,-kr. pr. m² .
Legg ein dette til grunn ved salg av skuletomta, som ifylgje skøyte er på 887,5 m², vil salgsummen 
bli på  kr.44.375,- + omkostningar.
Når det gjeld bygningen ser rådmannen det som positivt dersom nokon vil taka var på den, og 
tilrår at grendelaget får kjøpe den for kr. 1,-, ei krone, på vilkår av at den vert flytta innan utgangen 
av 2018.

Rådmannen si tilråding:

Rådmannen rår formannskapet til å gjera fylgjande vedtak:

Formannskap/økonomiutvalet  rår kommunestyret til å gjera fylgjande vedtak : Seljord kommune 
vedtek å selja Svartdal skule, skulebygningen, til Svartdal grendelag for kr. 1,-. Vilkåret er at 
bygningen vert flytta innan utgangen av 2018.
Vidare vedtek kommunen å selja tomta, gnr 82, bnr. 13 med påståande uthus, til Gunnar 
Bakkemoen for kr. 44.375,- + omkostningar.  

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017 
Framlegg frå Senterpartiet v/Henry Mæland:
Seljord kommune vedtek å selja Svartdal skule, skulebygningen, til Svartdal grendelag for kr. 1,-. 
Vilkåret er at bygningen vert flytta innan utgangen av 2020.
Vidare vedtek kommunen å selja tomta, gnr 82, bnr. 13 med påståande uthus, til Gunnar 
Bakkemoen for kr. 44.375,- + omkostningar.

Framlegget frå Senterpartiet v/Henry Mæland vart samrøystes.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017
Formannskapet/økonomiutvalet rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:
Seljord kommune vedtek å selja Svartdal skule, skulebygningen, til Svartdal grendelag for kr. 1,-. 
Vilkåret er at bygningen vert flytta innan utgangen av 2020.
Vidare vedtek kommunen å selja tomta, gnr 82, bnr. 13 med påståande uthus, til Gunnar 
Bakkemoen for kr. 44.375,- + omkostningar.

Utskrift til: Gunnar Bakkemoen, Svartdalsvegen 181, 3841 Flatdal
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     Svartdal Grendelag, Flatdalsvegen 1513 A,  3841 Flatdal



Seljord kommune Arkiv: A19

Saksnr.: 2017/209-1

Sakshand.: Ronde Schade

Direkte tlf.:
Dato:              16.01.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Formannskap/økonomiutval 12/17 02.03.2017

Kommunestyret 22/17 30.03.2017

Forslag til ny bemanningsplan for barnehagane frå hausten 2017

Saksdokument: 

1 ref.SU møte Flatdal 14.2.17

2 Heddeli barnehag ref. SU møte 8.2.17

3 Referefat SU-møte Tussejuv bhg

 NOU 2012:1 "Til barnas beste " 
 Rammeplan for barnehage 
 Forslag til ny nasjonal rammeplan for barnehagane
 Barnehageloven med forskrifter 

Historikk: 

Etter at barnehagetilbodet i Seljord no har vore ferdig utbygd nokre år og etter at den statlege 
finansieringsordninga blei endra i 2011 har det vore vanskeleg å regulere bemanningsnivået i 
barnehagane grunna variasjonar i barnetal og den økonomiske ramma for drift av barnehagane. 
Styrarane i barnehagane gir tydeleg uttrykk for at den samla ressurssituasjonen over fleire år er 
redusert og viser til at dette har konsekvensar for bemanning og oppfølging av barn og 
barnegrupper. 
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Med unntak av styrking av vikarressursar i sentrum har sjølve grunnbemanninga i barnehagane i 
Seljord vore lik etter 2008. Med innføring av ny bemanningsplan i 2008 reduserte ein 
ressursnivået med om lag 50 % stilling i sentrumsbarnehagen. Ein gjennomgang av 
ressurssituasjonen i barnehagen dei siste 20 åra ser det ut til å vise at det har vore ein 
stillingsreduksjon tilsvarande 125 %. Samstundes har vi fått eittåringane inn i barnehagane – og 
dei fleste barn oppheld seg no fleire timar i barnehagen enn for få år sidan. 

Redusert bemanning er eit paradoks i ein periode der utbygginga av barnehagetilbodet i Norge, ei 
av dei største offentlege reformene i nyare tid etter samhandlings- og NAV-reforma, har ført til 
store endringar i barnehagesektoren. 

Det er dei siste åra publisert mykje på forsking på barnehage og korleis gode barnehagar dannar 
grunnlag for fagleg og sosial læring seinare i opplæringsløpet. Høg kvalitet i barnehage er truleg 
eit av dei mest effektive førebyggande tiltaka eit samfunn kan ta i bruk. For sårbare barn kan gode 
barnehagar ha ein sosialt og fagleg utjamnande funksjon. Dette blir stadfesta av 
folkehelseinstituttet i "Rapport 2011:1 Bedre føre var - Psykisk helse: Helsefremmende og 
forebyggende tiltak og anbefalinger": 
 

"Rapporten viser til at en rekke undersøkelser viser positive sammenhenger mellom 
barnehager av høy kvalitet og utvikling av tenkning, følelser og sosiale evner hos små barn.

Særlig er virkningene positive på barn som vokser opp i familier med svak økonomi og 
utdanning. 

Internasjonale undersøkelser viser også at barnehager av høy kvalitet kan kompensere for 
og beskytte barna mot familiebasert risiko som fattigdom, rusmiddelmisbruk, depresjon hos 
mor, parkonflikter og familieoppløsning." 

Signala frå folkehelseinstituttet sin rapport blei så stadfesta i NOU 2012:1 "Til barnas beste" (Øie-
utvalget), som hadde desse tilrådingane til regjeringa i januar 2012: 

 "Det synes å herske bred enighet om at personalets kompetanse er den enkeltfaktoren 
som har størst betydning for den pedagogiske kvaliteten i barnehagen.

 Det er av vesentlig betydning at det er nok personale i barnehagen. Dagens regelverk 
angir maksimalt antall barn hver pedagogisk leder kan ha ansvar for, men overlater til eier 
å vurdere bemanningen for øvrig. Utvalget har vurdert om dette er hensiktsmessig og 
tilstrekkelig regulering av voksentetthet i barnehagene.

 Store variasjoner i grunnbemanningen synes etter utvalgets vurdering lite forenlig med 
målet om likeverdig tilbud av god kvalitet. Utvalget foreslår derfor at det innføres en ny 
bestemmelse som regulerer bemanningstettheten. Utvalget er særlig opptatt av at de 
yngste barna får en stabil og god voksenkontakt som bidrar til at de føler seg trygge i 
barnehagen.

 Utvalget har merket seg at det over tid har utviklet seg en ulik praktisering av 
bestemmelsen om pedagogisk bemanning, noe som kan tyde på at bestemmelsen ikke er 
tilstrekkelig klar. Pedagogtetthet er ett av de klareste kriteriene for strukturell kvalitet. 
Utvalget mener kravet om pedagogisk bemanning er en svært sentral 
kvalitetssikringsbestemmelse og at den derfor bør løftes fra forskrift til lov." 

 "Bemanningsnorm: 
En voksen per tre barn under tre år, og en voksen per seks barn over tre år.
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 Pedagognorm: 
En barnehagelærer per seks barn under tre år, og en barnehagelærer per 12 barn over tre 
år.

Ein skal merkje seg at lokal norm i Seljord oppfyller Øie-utvalet sine tilrådingar, men bare delar av 
dagen. Utvalet sin bemanningsnorm legg til grunn at bemanningsnormen skal vere lik gjennom 
heile barnehagen. I Seljord er grunnbemanninga lik tilrådinga til Øie-utvalet i tida mellom kl 10 og 
14.00. Resten av dagen er det lågare bemanningsgrad. 

Nasjonalt har det ikkje skjedd endringar i lov eller forskrift etter utvalet la fram sine tilrådingar i 
2012.. 

Adhoc-utval: 

Formannskapet fatta fylgjande vedtak 19.02.2016: 
"Seljord kommune opprettar eit adhoc-utval for barnehage. Utvalet skal vere samansett av 5 
personar, 2 frå administrasjonen og 3 representantar frå formannskapet. Kommunalsjef for 
skule og oppvekst skal vere sekretær for utvalet og representere administrasjonen saman 
med ein styrar frå barnehagane. 
Formannskapet vel fylgjande 3 personar til utvalet:
Beate Marie Dahl Eide (leiar)
Mona Helene Haugan
Pia Robertsen" 

Kommunalsjef har saman med styrar i Heddeli barnehage representert administrasjonen. 
Grunna sjukdom har arbeidet blitt forsinka, men utvalet har m.a. drøfta desse punkta i 2016: 

1. Bemanning. 
2. Auka bruk av barnehage i alle aldersgrupper i barnehagane. Barn kjem tidlegare og reiser 

seinare. 
3. Fleire barn i barnehagen frå dei fyller eitt år. 
4. Fortløpande opptak gjennom store delar av året.
5. Fleire framandspråklege barn i barnehage. 
6. Matservering. 
7. Økonomi.
8. Opningstider. 

Administrasjonen legg til grunn at punkt 1 til 8 blir svart på i og med dette saksframlegget. 

Gjeldande bemanningsplan for barnehagane er utarbeidd med utgangspunkt i andre behov enn 
det barnehagane opplever i 2017. Bemanningsplanen legg til grunn eit bemanningsnivå etter 
gjennomført hovudopptak om våren -  og rommar difor ikkje ein ekstra "personalbuffer" dersom 
barnehagen gjennomfører etteropptak for plassar som ikkje er fylt opp i hovudopptaket. Dette har 
enkelte år ført til at barnehagane har auka talet på stillingar gjennom året og må endre 
barnegrupper og flytta på vaksne i løpet av året grunna endra behov. Dette er uheldig og 
krevjande for dei tilsette og styrarane. Det er og vanskeleg rekruttere godt eigna tilsette midt i 
barnehageåret og ein mister stabilitet og kontinuitet i det pedagogiske arbeidet. Dette fører til 
dårlegare kvalitet i barnehagen. 

Det er politisk vilje lokalt og sentralt til å gjennomføre etteropptak (opptak av barn etter 
hovudopptak). Frå 2017 har barn som fyller eitt år før utgangen av november rett til 
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barnehageplass og blir oppmoda til å søkje om plass i hovudopptaket. Budsjettåret 2016 løyvde k-
styret ekstra midlar for å sikre realisering av etteropptak gjennom heile året. 

Variasjonar i årskull vil føre til variasjonar i behovet for bemanning og vil ikkje alltid bli fanga opp 
av ein bemanningsplan. Administrasjonen legg til grunn at ein må vurdere dette i og med 
budsjetthandsaminga kvar haust.  

Bemanning i barnehagane:  

Bemanning i barnehagane er regulert av lov, forskrift, avtaleverk og lokale vedtekter. Det er stilt 
krav til bemannningsgrad i høve til pedagogisk bemanning og styrarfunksjon, men utover dette er 
det ei skjønsmessig vurdering kva som er bemanning god nok til å vere "tilfredsstillande 
pedagogisk verksemd". I dei fleste barnehagar er likevel hovudregelen for grunnbemanning 3 
vaksne per 18 plassar (18 barn over tre år og 9 barn under tre år). 

Barnehageloven § 18: 
"Pedagogiske ledere må ha utdanning som barnehagelærer.
Likeverdig med barnehagelærerutdanning er annen treårig pedagogisk utdanning på 
høgskolenivå med videreutdanning i barnehagepedagogikk.
Kommunen kan gi dispensasjon fra utdanningskravet i første ledd. Kommunens vedtak kan 
påklages til fylkesmannen.
Departementet gir forskrifter om dispensasjon, om godkjenning av yrkeskvalifikasjoner fra 
utlandet og om unntak fra utdanningskravet for personale som arbeider i barnehagen på 
nattid. Bemanningen må være tilstrekkelig til at personalet kan drive en tilfredsstillende 
pedagogisk virksomhet.
Departementet gir utfyllende forskrifter om pedagogisk bemanning." 

Forskrift om pedagogisk bemanning § 1. 
"Det skal være minimum én pedagogisk leder per 14-18* barn når barna er over tre år og én 
pedagogisk leder per 7-9 barn når barna er under tre år og barnas daglige oppholdstid er 
over seks timer. I barnehager der barna har kortere oppholdstid per dag, kan barnetallet 
økes noe per pedagogisk leder." 

Særavtale om arbeidstid, SFS 2201, punkt 3.1.1: 
"En barnehage skal som hovedregel ha styrer i hel stilling, jf. HTA kap 1 §2.3. 
I barnehager med plass til 42 barn eller mer, skal det avsettes hel stilling til lederoppgaver. 
I store barnehager bør det opprettes stilling som assisterende styrer.
Styrer i mindre barnehager kan også utføre andre arbeidsoppgaver enn dem som naturlig 
tilligger styrer (for eksempel arbeid i barnegruppe). Disse oppgavene tidsdimensjoneres 
etter drøftinger lokalt, likevel slik at tid til lederoppgaver skal utgjøre minimum 35 % av 
styrers stilling." 

Vedtekter for barnehagane i Seljord kommune, punkt 8 - bemanning: 
"Barnehagane skal ha ei grunnbemanning på 2 pedagogiske leiarar og ein 
fagarbeidar/assistent per 18 barn, når barna er over 3 år.
For barn under 3 år gjeld tilsvarande grunnbemanning for 9 barn.
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Barnehagen si samla bemanning blir regulert av ein bemanningsplan vedtatt av 
administrasjonsutvalet. 
Ved fråvær i personalgruppa skal bemanningsplan for barnehagane ligge til grunn." 

*Forskrifta om pedagogisk bemanning  inneber at det 19 barnet i gruppa fører til behov for tilsetting av heil ekstra 
stilling pedagog. Dersom Seljord reduserer noverande bemanningsplan ift pedagogtettleik ned til 1/3 (som er 
minimumskravet ), så vil vi kunne få grupper med fleire enn 18 barn og likevel ha behov for fleire pedagogar. 

Om "grunnbemanning": 

Når ein har fastsett talet på plassar i bruk/til disposisjon i ein barnehage, så vil talet på årsverk gå 
fram av talet på plassar i bruk/til disposisjon. Talet på plassar i bruk og årsverk har difor variert 
mykje frå år til år. Talet på årsverk har vi fram til i dag kalla "grunnbemanning". Dette ordet er 
noko misvisande, da ein får inntrykk av at det er lik grunnbemanning gjennom heile dagen. Slik er 
det ikkje. 

Barnehagane i Seljord er opne frå klokka 07.30 til 16.30. Dette utgjer 9 timar kvar dag eller 45 
timar i veka. Ordinær arbeidstid for dei tilsette utgjer 37,5 timar. Pedagogane i barnehagen skal i 
tillegg ha minst fire timar til fagleg samarbeid, planlegging, førebuingar, tilrettelegging av 
aktiviteter, etterarbeid m.m. Reell arbeidstid i barnegruppene for denne gruppa er difor 33,5 timar i 
veka.

Dersom eit barn brukar full plass heile veka og er i barnehagen frå morgon til ettermiddag, så 
strekkjer ikkje denne grunnbemanninga til. Ein har difor ei form for turnus for dei tilsette med 
morgon- og ettermiddagsvakter. I Heddeli barnehage skjer det t.d. ofte at ein vaksen er aleine 
med 8-9 barn under 3 år om morgon eller ettermiddag, men da med styrar tilstade som kan hjelpe 
til ved behov. Denne situasjonen er, som tidlegare kommentert, ikkje i samsvar med tilrådinga frå 
Øie-utvalet som ynskjer full grunnbemanning heile dagen. 

Ei stor utfordring i høve til grunnbemanning er gjennomføringa av ferie for dei tilsette gjennom 
året. Barnehagane i Seljord er sommarstengt dei to siste vekene i juli kvart år. Da får 
barnehagane avvikla to veker ferie for dei tilsette. Så må barnehagane sørgje for at dei tilsette 
avviklar ytterlegare 3 veker ferie i løpet av året. For Heddeli barnehage med 12 årsverk utgjer 
dette 36 veker ferie. For Tussejuv utgjer ferieavviklinga 42 veker. Ferieavvikling blant dei tilsette 
fører difor til at ein har redusert bemanning gjennom store delar av året. I tillegg kjem ekstra ferie 
for dei over 60 år, permisjonar og sjukdom. Dette fører til at ein ofte har redusert bemanning i 
barnehagane og ikkje oppfyller den lokale bemanningsnorma, jf. vedtektene. Da blir det viktig for 
styrar å organisere drifta slik at den er forsvarleg og oppfyller kravet til at barnehagen er ei 
"tilfredsstillande pedagogisk verksemd". Dette er ei vanskeleg vurdering som barnehagane i liten 
grad har problematisert gjennom t.d. avviksmeldingar, men som er kommentert i budsjettframlegg 
dei siste åra. Med såpass redusert bemanning at ein må vurdere om drifta er "forsvarleg", så er 
det klart at kvaliteten på tilbodet er sterkt redusert. Eit praktisk eksempel morgon- og ettermiddag 
er at det kan vere vanskeleg for dei tilsette å møte alle barn og foreldre når dei kjem til/reiser frå 
barnehagen. Dette opplever tilsette, foreldre og barn som negativt. 

Innføring av ein tredje feriestengt veke i barnehagane vil vere eit relevant tiltak for å redusere 
belastninga på den lokale grunnbemanninga ved at ein får gjennomført meir ferieavvikling for dei 
tilsette. Samstundes bør ein avgrense opphaldstida for barna ved å stille krav til at alle barn skal 
ha minst fem veker ferie i løpet av året og at opphaldstid i barnehagen ikkje skal overstige 8 timar 
per dag. 
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Ny bemanningsplan.
I adhoc-utvalet har ein drøfta at det er ynskjeleg med ein ny modell for bemanning i barnehagane. 
Modellen tek utgangspunkt i at barnehagane frå og med hausten 2017 har eit definert tal på 
årsverk – basert på areal og plassar til disposisjon i kvar barnehage. 

Erfaringstal dei siste åra tyder på at vi har større kapasitet areal- og plassmessig enn behovet 
lokalt i Seljord. Det er difor viktig å finne balansen mellom plassar til disposisjon og rett 
bemanning ut frå talet på barn/plassar i bruk. Tilstrekkeleg med vikarressurs er naudsynt for å 
unngå dagar med underbemanning grunna sjukdom, kurs, avvikling av ferie og avtalefesta 
permisjonar.  I dette forslaget er det tatt høgde for auke av vikarressurs i Flatdal og Åmotsdal 
barnehage. Vikarressursen skal sikre at barna/barnehagane til ein kvar tid har eit forsvarleg tilbod. 

Dersom ein barnehage får tilført ressursar som følgje av særskilte vedtak, kjem denne 
bemanninga i tillegg til dette forslaget. Dette vil i hovudsak gjelde spesialpedagogiske ressursar.  

Forslag til ny bemanningsplan for barnehagane er som fylgjer: 

Leiarressurs. 
Heddeli barnehage:  100 % styrar
Tussejuv barnehage:  100 % styrar
Flatdal barnehage:  40 % styrar
Åmotsdal barnehage:  40 % styrar

Merknad: Styrarressursen for Flatdal barnehage er redusert frå 53% til 40% i og med 
samarbeidsavtale Flatdal og Heddeli barnehage. Styrarressursen for Åmotsdal barnehage er 
redusert med 3%. Det blir no arbeidd for å få på plass ein ny modell for leiing av barnehagane. 
Denne modellen skal vere klar til barnehageåret 2018/19.  Som erstatning for redusert 
styrarressurs har ein innført ressurs til arbeid med rettleiing av tilsette i barnehagane. Dette er ei 
oppgåve som styrar har hatt ansvar for. Det er i dag stilt krav til at nytilsette skal få slik rettleiing 
og frå og med 2016/17 har vi organisert dette som faste økter med rettleiing for dei tilsette. 

Ein legg til grunn at det kan bli endringar i fordelinga av leiarressursar i og med innføring av ny 
modell frå 2018/19. 

Grunnbemanning pedagogar og assistentar.
Grunnbemanninga i den enkelte barnehage er basert på 2 pedagogiske leiarar og ein 
fagarbeidar/assistent per 18 plassar (nasjonal norm er for tida 1/3 pedagog, 2/3 assistent). Dette 
er ei lokal prioritering som har ført til at vi i dag har god kvalitet på tenesta og lykkast med å 
rekruttere nyutdanna pedagogar. Ein rår til å vidareføre dette prinsippet i ny bemanningsplan. Det 
er og varsla frå sentrale styresmakter at det vil kome ny nasjonal minstenorm for pedagogtettleik i 
barnehagar tilsvarande 50% av grunnbemanninga. 

Utrekning av grunnbemanninga legg til grunn desse  tala på dagplassar fordelt på kvar 
barnehage:

Heddeli barnehage: 300 plassar (60 plassar per dag). 
Flatdal barnehage: 120 plassar (24 plassar per dag). 
Tussejuv barnehage: 360 plassar (72 plassar per dag). 
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Åmotsdal barnehage:   90 plassar (18 plassar per dag). 

Totalt 870 plassar til disposisjon i hovudopptak og etteropptak. 

Bemanning i den einskilde barnehage er rekna ut etter denne formelen: 
3/90 x talet på dagplassar. 

Vikarressurs.
Heddeli barnehage:  100 % vikar
Flatdal barnehage:   50 % vikar
Tussejuv barnehage:  100 % vikar
Åmotsdal barnehage:   50 % vikar

Ressurs for arbeid med språkgrupper.
Heddeli barnehage:  15 % 
Flatdal barnehage: 15 %
Tussejuv barnehage:  15 % 
Åmotsdal barnehage: 15 %

Erfaringa er at det er framandspråklege barn av flyktningar i sentrumsbarnehagane, medan det er 
fleire barn av arbeidsinnvandrarar i Åmotsdal og Flatdal barnehage. Det er krevjande å gi 
framandspråklege barn tilfredsstillande oppfølging ved tilvenning i barnehage. Det er ynskjeleg å 
auke denne ressursen i kvar barnehage. 

Mat/kosthald. 
Alle våre barnehagar har ein sunn profil og gode rutinar for matservering i barnehagane. Barna får 
mat om morgon, til lunsj og eit fullverdig måltid med frukt og grønt på ettermiddagen. I forslag til 
ny nasjonal rammeplan for barnehagane er det føringar på dette området. Barnehagane i Seljord 
ynskjer at kvar barnehage får auka ressursar til denne funksjonen. Å planleggje, lage og rydde 
etter matlaging for inntil 60 barn 3 gongar kvar dag krev mykje logistikk og kompetanse. Det er 
lagt til grunn at i dei to største barnehagane brukar ein om lag 4 timar kvar dag på matservering 
og alt arbeidet som fylgjer med. I dei to minste om lag halvparten, altså 2 timar per dag. 

Dette utgjer 150 % stilling totalt for alle barnehagane, eller om lag 780 000 kr inkl sos.avg. For å 
realisere eit slikt tiltak må desse stillingsressursane truleg koplast til andre stillingar i barnehagen, 
ein form for kombinasjonsstillingar. Tiltaket er ikkje innarbeidd i forslaget til bemanningsplan, men 
administrasjonen vil saman med barnehagane vurdere tiltaket på nytt til budsjett 2018 og neste 
økonomiplanperiode. 

Bemanningsplanen er definert med utgangspunkt i gjeldande budsjettramme. Saksframlegget er 
sendt ut til gjennomgang i alle barnehagane, organisasjonane og vernetenesta. Merknader frå 
desse vil bli lagt med som vedlegg til dette saksframlegget.  

NY BEMANNINGSPLAN FOR BARNEHAGANE I SELJORD KOMMUNE
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Ressurs/bhg Heddeli Flatdal Tussejuv Åmotsdal SUM

Styrarressurs 100 40 100 40 280

Grunnbemanning 1000 400 1200 300 2900

Språkgruppe 15 15 15 15 60

Rettleiing av tilsette 5 5 5 5 20

Vikar 100 50 100 50 300

Sum 1220 510 1420 410 3560
Stillingar 12,20 5,10 14,20 4,10 35,60

Plassar per veke 300 120 360 90 870

Plassar medio jan 2017 302 117 349 87 855

Samla bemanning i barnehagane (ekskl særskilte ekstra ressursar) utgjer etter dette 35,6 årsverk. 

Merknader frå Samarbeidsutval (SU) i barnehagane er lagt med som vedlegg til denne saka. 

Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår til at ny bemanningsplan for barnehagane blir vedtatt slik det går fram av 
saksframlegget og med verknad frå hausten 2017. I tillegg ynskjer ein å avgrense opphaldstida for 
barna i barnehagen ved å innarbeide fylgjande tillegg i vedtektene for barnehagane, punkt 3:  

Barnehagane er stengt i veke 29, 30 og 31 og mellom jol og nyttår.  Normal opphaldstid per dag 
for barn i barnehagen bør ikkje overstige 8 timar. 

Ein ber samstundes administrasjonen leggje fram ei ny sak for formannskapet i løpet av året med 
fokus på organisering av leiing i barnehagane frå og med 2018/19. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017 
Framlegg frå Venstre v/Margit Elise Karlsen:
Setning om "Normal opphaldstid per dag for barn i barnehagen bør ikkje overstige 8 timar." 
fjernast.

Framlegg frå Venstre v/Margit Elise Karlsen vart samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017
Formannskapet/økonomiutvalet rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:
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Ny bemanningsplan for barnehagane blir vedtatt slik det går fram av saksframlegget og med 
verknad frå hausten 2017. I tillegg ynskjer ein å avgrense opphaldstida for barna i barnehagen 
ved å innarbeide fylgjande tillegg i vedtektene for barnehagane, punkt 3:  

Barnehagane er stengt i veke 29, 30 og 31 og mellom jol og nyttår.

Ein ber samstundes administrasjonen leggje fram ei ny sak for formannskapet i løpet av året med 
fokus på organisering av leiing i barnehagane frå og med 2018/19.

Utskrift til:
 HTV Utdanningsforbundet
 Hovudverneombod 
 Barnehagane 



Flatdal barnehage

Referat frå møte i SU 14.feb.2017.
Desse møtte: Bente Angre, pers.rep.

Frode Flatland, foreldrerep.
Fråfall: Marita Byggstøyl Dyrland, eigarrep.

Sak 1 Framlegg til ny bemanningsplan.
SU blei orientera  om framlegget.
Foreldrerepresentanten meinte:
 tal på plassar  og opningstid skal vere slik dei er pr. i dag.

Personalrepresentanten meinte:
 at 24 plassar dagleg med 4 vaksne fungerer dersom barna er over 2 år, men at ein 
må få tak i vikarar ved fråvær. Barnehagen er ikkje egna for eittåringar. Dersom det 
skal vere eittåringar i barnehagen, bør det vere meir bemanning.
Barnehagen bør vere stengd i veke 29,30 og 31.

Båe representantane ynskje at framlegg om 150% stilling i barnehagane grunna i 
meir arbeid p.g.a. matservering, blir tatt med i rådmannen sitt framlegg til vedtak.

Sak 2 Organisering av Heddeli og Flatdal barnehagar.
SU blei orientera om organisering barnehageåret 2017/2018. Heidi Haugerud og 
Nina Merete  Bakkåker leiar barnehagane. Dei er no i ein prosess om korleis dei vil 
fordele arbeidet. Foreldra vil få meir informasjon på eit foreldremøte i mai.

Sak 3 Eventuelt.
Innspel til årsmelding: fint at uteområdet er blitt sikra og utbetra.

Kristin Gaarder
Ref.



Heddeli barnehage

Referat frå møte i SU Heddeli barnehage 8.feb.2017.

Desse møtte: Kristine Heimdal Kleiv og Bjørn Tore Mevastaul. foreldrerep.
Sigrunn Tresland og Merete Grave ,pers.rep.
Arild Johansen, eigarrep.

Saker:
1. Framlegg til ny bemanningsplan i barnehagane.

Foreldrerepresentantane opplever at barnehagen er dårleg bemanna, spesielt om 
ettermiddagen. Det kan vere ei vaksen på 13-14 to- og tre -åringar. Det er då 
vanskeleg å snakke med personalet for t.eks å høyre litt om korleis dagen til barnet 
har vore. SU ynskjer at grunnbemanninga blir vurdera med tanke på ein auke. SU er 
klar over at dersom barnehagen blir stengt ei veke til om sommaren og maks. 
opphaldstid blir 8 t. dagleg, vil  situasjonen bli  noko betre. Ei auke i personalressurs 
grunna i matservering vil og betre situasjonen.

Til rådmannen si tilråding: 
SU foreslår å endre vekene barnehagane skal vere stengt til veke 29,30,31.
Barnehagane har fleire barn i veke 28 enn i veke 31.
SU ynskjer at framlegg til utgreiing om auka personalressurs, 150%, blir med i 
Rådmannen sin tilråding. Dette for å gjere det meir forpliktande.
SU ynskjer at  grunnbemanninga i barnehagane blir vurdera med tanke på ei auke.

2. Organisering av Heddeli og Flatdal barnehagar barnehageåret 2017/18.
SU blei orientera om at avtala mellom barnehagane blir forlenga og at Heidi 
Haugerud og Nina Merete Bakkåker saman tar det administrative.

3. Evt. 
Ang. årsmelding.
Innspel frå SU på eit område barnehagen har lykkast i 2016:
Organisering og formidling av lokal kultur, innhald og gjeremål i dei forskjellege 
aldersgruppene samt god, næringsrik mat, brødbaking.

Innspel på område der avdelinga har hatt utfordringar:
Mangel på personale /vikarproblematikk.
Vask av barnehagen.

Kristin Gaarder



Ref.



Seljord, 21. februar 2017.

Forslag til ny bemanningsplan for barnehagane frå hausten 2017.

Høringsuttale frå møte i Samarbeidsutvalet i Tussejuv barnehage 21. februar.

Støttar i hovudsak rådmann si tilråding. 

Men med utgangspunkt i feriestenging i veke 29-30 -31. 

Samarbeidsutvalet ser at "normal opphaldstid pr. veke bør ikkje overstige 40 timar " kan 
verta ei utfordring for dei heimane der foreldre har reiseveg til arbeidet sitt. I Vest Telemark 
må ein del foreldre dagpendlar til nabokommunane. 

Samarbeidsutvalet ser likevel den situasjonen der mange barn har lenger opphaldstid i 
barnehagen enn vaksne si arbeidstid og at det er viktig at nokon samfunnsaktørar, som 
barnehage er snakkar barna si sak.

Andre merknader:

Så lenge denne bemanningsplanen er definert med utgangspunkt i gjeldande budsjettramme 
(s.7) ser ikkje Samarbeidsutvalet at det er nokon andre endringar utifrå dagens 
bemanningsplan enn at tal på barnehageplassar vert bestemt. Samarbeidsutvalet ser det 
positive i at det vil føre til forutsigbarhet i høve til tilsetjingar og personalsituasjon.

Samarbeidsutvalet ser klart utfordringar med at "grunnbemanninga" kun er oppfylt  i tida 
mellom kl. 10 og 14. (s. 2) og skulle ynskt at den bemanningsplan hadde lagt til grunn ein 
auke av bemanning.

Samarbeidsutvalet drøfta mat / kosthald og er av den klare oppfatning at det er svært tid 
krevande å gje tilbod om 3 måltider i barnehagen kvar dag. Dei tilsette gjev også uttrykk for 
at dei jobbar i barnehage fordi dei vil jobbe med barn ikkje bli kjøkkenpersonale. 

For Samarbeidsutvalet i Tussejuv barnehage

Gunhild Sundbø

Skrivar.
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Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Formannskap/økonomiutval 10/17 02.03.2017

Kommunestyret 23/17 30.03.2017

Forslag til rammetimetal for grunnskulen 2017/18

Vedlegg:
1 Rammetimetal - rekneark oversikt 2017/1

Saksdokument:
 Kommunestyresak 97/16 – Kommuneplan - handlingsdel med handlingsprogram, budsjett 

og økonomiplan med kommentarar 2017 – 2020
 Lov om grunnskulen og den vidaregåande opplæringa (Opplæringslova).

Saksutgreiing:
Det er vedtatt lønsbudsjett som avgjer omfanget av rammetimetalet for skuleåret.
Sagt med andre ord er rammetimetalet bemanningsplanen for grunnskulen.

Element i rammetimetalet.
Rammetimetalet omfattar tidsressurs til alle dei oppgåvene som må utførast for å imøtekome
krav og forventningar som er stilt til grunnskulen gjennom lov, planar og avtaleverk.
Dette omfattar mellom anna ordinær undervisning, spesialundervisning, administrasjon og
pedagogiske- og sosialpedagogiske oppgåver ut over undervisninga.

I budsjett 2017 er det i all hovudsak lagt opp til ei vidareføring av aktivitetsnivået i grunnskulen 
2016/17. Auke i elevtalet i sentrum  fører til behov for fleire klassedelingar enn tidlegare år. I 
Seljord kommune har vi vedtatt klassedeling for grupper med fleire enn 18 elevar i 1. klasse og 28 
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elevar frå 2. til 10. klasse. Dette er eit sentralt  verkemiddel for å sikre alle elevar ein viss grad av 
individuell oppfølging.  

Ved barneskulen er det 2017/18 lagt til grunn fulldeling av årstrinn og totalt 11 klassar 
(10 klassar dersom 1. klasse vel å vere ei klasse med to lærarar). Ved ungdomsskulen er det lagt 
til grunn 6 klassar, 2 på kvart årstrinn. I Flatdal er det lagt til grunn femdeling av elevane, 4.-5. 
klasse og 6.-7. klasse saman.

TRINN FLATDAL SKULE SELJORD BSK SELJORD USK SUM
1 11 27 38
2 11 29 40
3 11 27 38
4 7 17 24
5 7 20 27
6 8 33 41
7 10 24 34
8 42 42
9 40 40

10 29 29
Sum 65 177 82 324

Forslag frå skulane.
Innkomne forslag frå skulane går fram av vedlagde oversyn/rekneark. Forslaga frå kvar skule er 
drøfta med tillitsvald ved kvar skule. Skulane har meldt inn behov tilsvarande 46 lærarstillingar og 
det er tildelt ressursar tilsvarande 43,8 stillingar. 

Tilpassa opplæring og spesialundervisning.
Lov og læreplan pålegg skulane å tilpasse all opplæring til evnene og føresetnadane til
elevane. Når det gjeld enkeltvedtak om spesialundervisning, blir desse fatta administrativt av 
rektor ved kvar skule. Det er ei målsetting at talet på elevar med enkeltvedtak om 
spesialundervisning bør vere på eit lågt nivå. I Seljord har om lag 5-6 % av elevgruppa vedtak om 
spesialundervisning. Slik har det vore i fleire år. 

Elevar med særskilde behov bør få dekt behova sine innanfor rammene av tilpassa opplæring, 
utan bruk av enkeltvedtak. I ei "normalgruppe" med 20 elevar kan ein til ein kvar tid rekne med at 
20 % av elevane vil ha behov for tilpassa opplegg/ekstra støtte. Dersom ressurssituasjonen i 
skulane er slik at vi ikkje kan styrke klassane/gruppene med delingstimar (ekstra lærar) i 
basisfaga, må vi rekne med at behovet for spesialundervisning aukar. Effekten av nasjonale 
satsingar på styrkt innsats for elevar på 1.-4. trinn og ressursar til auka timetal på barnetrinnet dei 
siste åra har i stor grad blitt redusert av behovet for klassedelingar i skulen og i liten grad ført til 
den styrkinga som var intensjonen. 

Arbeid med framandspråklege elevar
Skulane i Seljord har per dags dato relativt mange framandspråklege elevar. Totalt utgjer dei 
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6 % av elevgruppa vår og fordelar seg slik, jf. grunnskulestatistikken per 1.10.2016: 

 Flatdal skule: 3 av 66 elevar, 4,5 %.
 Seljord barneskule: 12 av 181 elevar, 6,6 %. 
 Seljord ungdomsskule: 7 av 100 elevar, 7%. (auka til 11 elevar/11%) medio januar -17. 

Det er utfordrande å leggje til rette for ei lita gruppe med framandspråklege elevar. Ved større 
skular kan ein opprette mottaksklassar for elevar med andre morsmål. I Seljord må elevane starte 
i ordinær klasse/gruppe når dei kjem til kommunen. I dag får kvar elev om lag 3-4 timar oppfølging 
gjennom skuleveka. Denne situasjonen opplevast som frustrerande og vanskeleg for elevar, 
føresette, lærar og skulen. Det er sannsynleg at denne praksisen ikkje er tilfredsstillande i høve til 
gjeldande lovverk, jf. Opplæringsloven § 2.8 om særskilt språkopplæring. 

Ressursar til skuleleiing 2017/18. 
Det har i fleire år kome innspel frå skuleleiarane ved skulane våre at arbeidssituasjonen er 
krevjande og at ein ikkje har tid nok til pedagogisk utviklingsarbeid. Administrasjonen legg no til 
grunn at det er behov for justering av denne ressursen ved alle skulane. Ein kjem difor med 
framlegg om auke av ressursar i 2017/18. Ei slik styrking inneber færre delingstimar til elevane 
dersom ein skal halde seg innanfor den økonomiske ramma.  

2016/17 2017/18
Seljord usk 90 % (55%+35%) 105 % (70% + 35%) 
Seljord bsk 110 % (70% + 40 %) 120 % (80% + 40%)
Flatdal 80 % 100 % 

Ved sentrumsskulane er ressursar til skuleleiing fordelt mellom rektor og assisterande rektor. Det 
er ynskjeleg at ein vurderer andre måtar å organisere skuleleiinga på, t.d. om ein kan etablere eit 
formelt samarbeid mellom barneskulane. 

IKT. 
Grunnskulen har ikkje i særleg grad lykkast med å realisere den digitale satsinga i læreplanverket. 
Det er behov for  styrka satsing på dette området. Det blir no arbeidd med ein ny strategisk plan 
for IKT i grunnskulen. Denne skal vere klar i løpet av 2017. Grunnskulane har særleg to 
utfordringar: 

- Digital infrastruktur – maskinvare og programvare. 
- Kompetanse. 

Det er i dag eit stort sprik mellom behovet skulane har for innkjøp av maskinvare og det dei 
faktisk kan kjøpe inn innanfor den økonomiske ramma. I budsjett 2017 er det ei totalramme på 
250 000 kr til skulane. Det skal dekkje innkjøp av maskinvare for 50 lærarar og 330 elevar. 

K-styret fatta vedtak om investering i maskinvare for elevane tilsvarande 100 000 kr i 2017. 

Frå og med neste skuleår ynskjer kommunen at skulane tek i bruk Senter for IKT sin IKT-plan. I 
tillegg vil ein samle ressursar som i dag er brukt til it-ansvarleg lærar ved kvar skule, til ei ny 80% 
stilling som IKT-ansvarleg for grunnskulen. Den som blir tilsett i stillinga skal arbeide for å 
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realisere føringane i læreplanverket og arbeide tett på rektorane for å forankre den nye 
strategiske planen for IKT i skulen. 

Fordeling av rammetimetalet mellom skulane.
Rammetimetalet blir fordelt mellom skulane slik det går fram av vedlagde timetalsoversyn. Timane 
er ført i 60 min. einingar. Den enkelte skule har fullmakt til å disponere rammetimetalet innanfor 
dei avgrensingar som ligg i lov- og avtaleverk og som følgje av enkeltvedtak.

For skuleåret 2017/18 vert det vedtatt ein samla personalplan tilsvarande 43,79 lærarstillingar 
som følgjer: 

1) Seljord ungdomsskule 9 577 årstimar, 14,39 lærarstillingar. I tillegg kjem ressursar til 
kontorhjelp og assistent tilsvarande 2,57 stillingar.  

2) Seljord barneskule 14 911 årstimar, 20,12 lærarstillingar. I tillegg kjem ressursar til 
kontorhjelp og assistent tilsvarande 2,29 stillingar. 

3) Flatdal skule 6 869 årstimar, 9,27 lærarstillingar.  I tillegg kjem ressursar til assistent 
tilsvarande 1,6 stillingar. 

Ein kan administrativt omdisponere timar ved skulen for å kunne leggje til rette for eit best mogleg 
undervisningstilbod for kvar enkelt elev.

Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår formannskapet til å fatte følgjande vedtak:

Rammetimetal til skulane blir fordelt slik det går fram av saksframstillinga. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017
Formannskapet/økonomiutvalet rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:

Rammetimetal til skulane blir fordelt slik det går fram av saksframstillinga. 

Utskrift til:
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 Skulane.
 Utdanningsforbundet ved tillitsvald.
 FAU ved skulane.



RAMMETIMETAL SKULEÅRET 2017-2018 - 60 MIN
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Seljord Timetal 2016/2017 96 138,0 7,0 8,0 0,0 0,0 0,0
ungdoms- Forslag frå skulane 114 138,0 8,5 20,0 1,5 0,0 0,0
skule Vedtatt timetal 2017/2018 112 138,0 9,0 10,0 2,0 0,0 0,0
Seljord Timetal 2016/2017 183 216,0 7,5 22,0 0,0 8,0 2,3
barne- Forslag frå skulane 177 216,0 8,0 29,5 0,0 8,0 2,0
skule Vedtatt timetal 2017/2018 177 216,0 6,0 20,0 0,0 8,0 2,0

Timetal 2016/2017 70 97,5 2,0 4,5 0,0 3,8 1,5
Flatdal Forslag frå skulane 65 99,0 0,0 2,0 0,0 6,0 1,5
skule Vedtatt timetal 2017/2018 65 99,0 0,0 2,0 0,0 6,0 1,5
Grunn- Tildeling 2016/2017 349 451,5 16,5 34,5 0,0 11,8 3,8
skulen Forslag frå skulane 356 453,0 16,5 51,5 0,0 14,0 3,5

samla Vedtatt timetal 2017/2018 354 453,0 15,0 32,0 0,0 14,0 3,5

Prosjekt 1 Rektorressurs 17/18 16/17 auke
Flatdal skule 100% 80% 19,5 t/v 20% 100% stilling som rektor
Seljord bsk 120% 110% 23,4 t/v 10% 80% stilling rektor og 40 % ass.rektor
Seljord usk 105% 90% 18,5 t/v 15% 70% stilling rektor og 35 % ass.rektor
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39,5 0,0 6,0 198,5 15,8 4,5 5,3 6,8 0,8 9,8 6,0 0,0 247,5
36,0 0,0 9,0 213,0 21,0 5,0 6,0 7,0 1,0 10,0 6,0 5,0 274,0
36,0 0,0 8,0 203,0 18,5 5,0 6,0 7,0 1,0 10,0 1,0 0,0 251,5
53,0 2,3 9,0 320,1 23,0 10,5 9,8 1,5 0,8 15,0 4,5 0,0 385,2
66,0 2,0 9,0 340,5 23,0 11,0 10,0 2,0 1,0 15,0 5,0 0,0 407,5
66,0 2,0 9,0 329,0 23,4 11,0 10,0 2,0 1,0 15,0 1,0 0,0 392,4
39,0 0,8 3,0 152,1 15,8 3,8 3,8 0,0 0,8 2,0 2,3 0,0 180,6
38,0 0,8 3,0 150,3 19,5 4,0 4,0 0,0 1,0 2,0 2,0 0,0 182,8
38,0 0,8 2,0 149,3 19,5 4,0 4,0 0,0 1,0 2,0 1,0 0,0 180,8
131,5 3,1 18,0 670,7 54,6 18,8 18,9 8,3 2,4 26,8 12,8 0,0 813,3
140,0 2,8 21,0 702,3 63,5 20,0 20,0 9,0 3,0 27,0 13,0 5,0 864,3

140,0 2,8 19,0 679,3 61,4 20,0 20,0 9,0 3,0 27,0 3,0 0,0 824,7

Note
1 Flatdal femdelt
2 Bsk delt i 1,2,3 og 6.kl
3 Usk delt 8, 9 og 10. kl

RAMMETIMETAL SKULEÅRET 2017-2018 - 60 MIN

100% stilling som rektor
80% stilling rektor og 40 % ass.rektor
70% stilling rektor og 35 % ass.rektor
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9 405 14,16
10 412 15,68
9 557 14,39 0,42 14,81
14 638 19,75
15 485 20,90
14 911 20,12 0,29 20,41
6 863 9,26
6 945 9,37
6 869 9,27 1,60 10,87
30 905 43,18
32 842 45,95

31 337 43,79 2,31 46,10

RAMMETIMETAL SKULEÅRET 2017-2018 - 60 MIN

Personalplan skulane 2017-18 per 7.2.2017.xls
Personalplan skulane 2017-18 per 7.2.2017.xls
Personalplan skulane 2017-18 per 7.2.2017.xls
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Utval Utvalssak Møtedato
Formannskap/økonomiutval 11/17 02.03.2017

Kommunestyret 24/17 30.03.2017

Innføring av fem dagar skule for alle elevar i grunnskulen, 
skulematordning ved alle skulane og utvida SFO-ordning Flatdal skule

Saksdokument: 
Budsjett- og økonomiplan 2017-2020. 
Opplæringsloven med forskrifter
Kommunale vedtekter for SFO 

Saksutgreiing:
Formannskapet fatta vedtak 24.11.2016:

Småskulen i Seljord har fri på torsdagar. På Flatdal skule er det ikkje SFO tilbod på 
torsdagar. På grunn av dette meiner vi at Seljord kommune legg opp til ein deltidskultur som 
i særleg grad råkar kvinner. For å råde bot på dette bed Formannskapet om at Rådmannen 
kostnadsbereknar SFO for Flatdal skule og innarbeider desse kostnadane i budsjettet frå 
august 2017. Parallelt med dette ber Formannskapet Rådmannen om å utgreie dei 
økonomiske og faglege konsekvensane av 5- dagars skuleveke for barneskulen i heile 
kommunen.
Utgreiing og kostnadsberekning av eit prøveprosjekt skal leggjast fram for kommunestyret i 
løpet av 1. kvartal 2017 med sikte på å kunne tilby skulemat i heile grunnskulen i Seljord 
kommune frå januar 2018. I samband med dette bed Formannskapet om at Rådmannen 
synleggjer økonomisk handlingsrom for å finansiere skulemattilbodet.

SFO Flatdal skule. 
Krav til skulefritidsordning (SFO) er regulert av Opplæringsloven i § 13-7: 

"Kommunen skal ha eit tilbod om skolefritidsordning før og etter skoletid for 1.-4. årstrinn, og 
for barn med særskilte behov på 1.-7. årstrinn.
Skolefritidsordninga skal leggje til rette for leik, kultur- og fritidsaktivitetar med utgangspunkt 
i alder, funksjonsnivå og interesser hos barna. Skolefritidsordninga skal gi barna omsorg og 



Side 2/5

tilsyn. Funksjonshemma barn skal givast gode utviklingsvilkår. Areala, både ute og inne, 
skal vere eigna for formålet..." 

Kommunen plikter å ha eit tilbod om SFO, men Opplæringsloven stiller ikkje krav til at det skal 
vere slik ordning ved kvar skule. Ein kan organisere SFO ved kun ein av skulane og framleis 
tilfredsstille lovkrava. Opplæringsloven gir heller ikkje elevane ein rett til plass i SFO. 
Opningstider for SFO er regulert av lokale vedtekter for SFO, punkt 4, opningstid: 

"Skulefritidsordninga er open alle dagar mellom kl. 07.30 og 16.30, når det ikkje er skule for 
elevane på 1. til 4. årstrinn. Tilbodet dekker 11 månader og er ope i haust-, vinter- og 
påskeferien, samt ut juni og frå 1. august. For at tilbodet skal ha ope på skulefrie dagar eller 
ferie, må minstetalet på påmelde vere 5 i Seljord, og 4 i Flatdal. Om ikkje nok barn er 
påmelde, følgjer tilbodet skuleruta." 

I Flatdal er det skulefri dag for 1.-4. klasse kvar torsdag. Ved opptak dei siste åra har det vore 
færre enn 5 påmeldte til SFO denne dagen, og det har ført til at elevane i Flatdal ikkje har fått 
slikt tilbod. Dersom ein vel å halde SFO ope utan omsyn til talet på påmeldte så vil ein kunne 
oppleve at ein vaksen har ansvar for kun eitt barn. Ein bør merkje seg at tilsynsordning som 
dette vil vere særleg sårbar  ift sjukdom/fråvær.

Kostnad: 

Kostnad ved utvida opningstid (1 ekstra dag/onsdag) vil vere relatert til assistentbruk heile dagen, 7.30 til 16.30. 
timar arbeidsveke utgjer i % auke i lønsutgifter

9 37,5 24 % 112 320

Kostnad ved utvida tilbod kan bli kompensert ved auka foreldrebetaling for alle, men dette er 
ikkje innarbeidd i budsjett 2017. Slik situasjonen er i dag betalar foreldre for 11 månader og får 
fråtrekk for skulefrie dagar ein ikkje brukar SFO. Ved omlegging til full 11 månader "flat" 
foreldrebetaling utan fråtrekk, legg ein til grunn at dette kan kompensere for den auka 
kostnaden. Endring av arbeidsvilkår for assistentane, som i dag fylgjer skuleruta, til ny ordning 
med ordinære kommunale arbeidsvilkår kan og bli innarbeidd frå 2017/18. 

Det er viktig at tilbod om SFO kan vere eit tilbod til flest mogleg familiar og elevar. Kommunen 
vurderer at det er behov for ein forbetra sosial betalingsprofil for SFO med reduksjon av  
prisane for familiar med samla inntekt under 250 000 kr. 

Innføring av 5- dagars skuleveke for 1.-4. trinn. 
Elevane i Seljord kommune fylgjer sentral fag- og timefordeling for grunnskulen, 1.-10. trinn. 
Elevane i 1.-4. klasse går i dag 6 timar a 45 min fire dagar i veka (24 t/v).  Elevane i 5.-7.klasse 
går alle fem dagar, 6 t a 45 min (30 t/v). 

Elevane på 5. trinn har dei siste åra fått gradvis fleire skuletimar og difor fleire heile skuleveker 
(5 dagar skuleveke), jf m.a. ekstra naturfagtime i statsbudsjett 2016. Frå 2017/18 har ein 
administrativt bestemt at 5. klasse skal ha full skuleveke heile året. Fram til og med 2016/17 
har elevane i 5. klasse hatt fire skuledagar før jol og fem dagar etter jol. Grunngjeving for ein 
fridag for elevane i 1.-4. klasse er at ein unngår såkalla "midtskyss" som kommunen må betale 
fullt ut. Ei slik ordning vil vere relativt kostbar for kommunen. 
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Skulane har i fleire år ynskt seg fleire og kortare skuledagar for dei minste elevane. Ein del 
foreldre har gitt utrykk for at dei set pris på at elevane har ein fridag. 

Fleire og kortare skuledagar vil truleg ha  positiv effekt ift læringsutbyte da ein vil få fleire økter 
og større grad av repetisjon gjennom skuleveka. Det er i dag få skular/kommunar med "bare" 
fire dagar skuleveke for 1.-4. klasse. Dersom kommunen innfører fem dagar skuleveke vil dei 
minste (1.-4. klasse) vere ferdige mellom kl 12 og 13.00 kvar dag og må da få tilbod om tilsyn i 
form av SFO/leksehjelp) fram til  skuledagen er slutt for dei andre elevane og dei kan reise 
med ordinær sluttskyss.

Kommunen vurderer at det vil vere positivt for elevane og skulane med utvida skuledag. 

Skulemat ved alle skulane.
Matservering til 180 elevar ved barneskulen i sentrum er vanskeleg å gjennomføre grunna 
mangel på eigna lokalitetar, kjølerom m.m.  Det vil ikkje vere forsvarleg å etablere 
kantineordning/matservering ved barneskulen utan at det blir investert i lokalar og kjølerom. 

Ein legg til grunn at det er mogleg å gjennomføre matservering/kantine ved Flatdal skule, men 
at det er uheldig med ulike ordningar ved dei to barneskulane

Elevar ved usk betalar i dag 10 kr per dag for enkel brødmat, pålegg, mjølk/juice og varm mat 
ein gong i veka. På årsbasis utgjer dette 10 x 190 skuledagar = 1 900 kr som blir betalt med 
950 kr vår/haust. Skulen/kommunen er innstilt på å hjelpe elevar/familiar som har dårleg råd og 
støtter desse etter behov/avtale. Skulen ynskjer å halde fram med ordninga slik den er i dag. 
Eigenbetaling for matservering er vurdert av departementet som innanfor "gratisprinsippet" i 
skulen. Ein rår likevel ikkje til å auke prisen for mykje, da dette truleg vil føre til at fleire vel ikkje 
å bruke ordninga. Differensiert eigenbetaling vil uansett ikkje kunne fullfinansiere kantinedrift 
slik at det blir "sjølvkost". Ein rår også til at eigenbetaling for skulemat "bare" blir rekna med 
utgangspunkt i at sjølve maten skal vere sjølvfinansiert. Ressursar til assistentar/kjøkkenhjelp 
må vere fullfinansiert av kommunen. 
3) USK 2016/17 -SKULEMAT 
Arbeidstid assistent usk tilsvarar 2 timar per dag, altså 10 timar i veka 26,67 % stilling
Assistent med årsløn ca 360 000 kr + 1,3 faktor i sos.kostn 130 035 kr

21 446 kr
Negativt resultat/kommunal eigendel kantine usk 108 589 kr

Tal på elevar ved usk er 100 elevar - kostnad per elev 1 086 kr
Kostnad Flatdal skule med utgangspunkt i lik kostnad per elev60 65 153 kr
Kostnad Seljord barneskule med utgangspunkt i lik kostnad per elev180 195 460 kr

369 201 kr
260 613 kr

Sum kostnad for alle skulane/kommunal eigendel
Eventuell kostnad for innføring ved barneskulane - årseffekt

Overskot før kommuinal eigendel i prosjekt 270 "Kantine" - kostpengar med fråtrekk utgifter mat
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Rådmannen si tilråding:
SFO:
Seljord kommune ynskjer å leggje til rette for ei fleksibel SFO-ordning. Ein ber difor 
administrasjonen innarbeide følgjande endringar i vedtektene med verknad frå august 2017: 

Nytt punkt 4 : Opningstid.
"Skulefritidsordninga er open alle dagar mellom kl. 07.30 og 16.30, når det ikkje er skule for 
elevane på 1. til 4. årstrinn. Tilbodet dekker 11 månader og er stengt i juli. (ope i haust-, vinter- og 
påskeferien, samt ut juni og frå  1. august).  For at tilbodet skal ha ope på skulefrie dagar eller 
ferie, kan tilbodet bli organisert ved bare ein av skulane." 

Nytt punkt 8 : Økonomi. 
" Foreldra betalar ein månadspris for opphaldet i skulefritidsordninga. Foreldrebetalinga vert 
fastsett av kommunestyret. For plass i skulefritidsordninga vert det betalt for 11 månader, 5 om 
hausten og 6 om våren. Det blir gitt 50 % søskenmoderasjon for barn utover eitt. Dette gjeld ikkje 
ved kjøp av ekstra timar. Manglande betaling kan føre til at plassen blir oppsagt." 

Innføring av fem dagar skule for 1.-4. trinn. 
Seljord kommune ynskjer fem dagar skuleveke for alle elevar i grunnskulen frå skuleåret 2018/19, 
med timetal som det går fram av nasjonal fag- og timefordeling. 

Formannskapet ber administrasjonen starte planarbeidet saman med skulane og leggje saka fram 
på nytt i budsjetthandsaminga hausten 2017.    

Skulemat. 
Skulemat/kantineordning for alle elevar i grunnskulen er vanskeleg å gjennomføre utan store 
investeringar i kjølerom og lokalar ved barneskulen. Ordninga vil og føre til auke av 
driftskostnader.  Ein rår til å halde fram med kantineordninga for ungdomsskulen slik den er i dag 
og ikkje utvide ordninga ytterlegare. 

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017 
Framlegg frå Senterpartiet v/Beate Marie Dahl Eide: (Tillegg til rådmannen si tilråding)
Seljord kommune er positiv til å innføre skulemat for alle elevane i skulen, og ber 
administrasjonen jobbe vidare med ulike måtar dette kan realiserast på i framtida.

Framlegget frå Senterpartiet v/Beate Marie Dahl Eide vart samrøystes vedteke.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017
Formannskapet/økonomiutvalet rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:

SFO:
Seljord kommune ynskjer å leggje til rette for ei fleksibel SFO-ordning. Ein ber difor 
administrasjonen innarbeide følgjande endringar i vedtektene med verknad frå august 2017: 

Nytt punkt 4 : Opningstid.
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"Skulefritidsordninga er open alle dagar mellom kl. 07.30 og 16.30, når det ikkje er skule for 
elevane på 1. til 4. årstrinn. Tilbodet dekker 11 månader og er stengt i juli. (ope i haust-, vinter- og 
påskeferien, samt ut juni og frå  1. august).  For at tilbodet skal ha ope på skulefrie dagar eller 
ferie, kan tilbodet bli organisert ved bare ein av skulane." 

Nytt punkt 8 : Økonomi. 
" Foreldra betalar ein månadspris for opphaldet i skulefritidsordninga. Foreldrebetalinga vert 
fastsett av kommunestyret. For plass i skulefritidsordninga vert det betalt for 11 månader, 5 om 
hausten og 6 om våren. Det blir gitt 50 % søskenmoderasjon for barn utover eitt. Dette gjeld ikkje 
ved kjøp av ekstra timar. Manglande betaling kan føre til at plassen blir oppsagt." 

Innføring av fem dagar skule for 1.-4. trinn. 
Seljord kommune ynskjer fem dagar skuleveke for alle elevar i grunnskulen frå skuleåret 2018/19, 
med timetal som det går fram av nasjonal fag- og timefordeling. 

Formannskapet ber administrasjonen starte planarbeidet saman med skulane og leggje saka fram 
på nytt i budsjetthandsaminga hausten 2017.    

Skulemat. 
Seljord kommune er positiv til å innføre skulemat for alle elevane i skulen, og ber 
administrasjonen jobbe vidare med ulike måtar dette kan realiserast på i framtida.

Skulemat/kantineordning for alle elevar i grunnskulen er vanskeleg å gjennomføre utan store 
investeringar i kjølerom og lokalar ved barneskulen. Ordninga vil og føre til auke av 
driftskostnader.  Ein rår til å halde fram med kantineordninga for ungdomsskulen slik den er i dag.

Utskrift til:
 FAU og SU 
 Skulane
 HTV Utdanningsforbundet
 HTV Fagforbundet



Referatsaker

RS 2/17 Tilstandsrapport for grunnskulen 2016

Saker til handsaming

PS 25/17 Bukollektiv og dagaktivitetssenter i Nesvgen 7, vurdering og 
framdrift.
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Utval Utvalssak Møtedato
Formannskap/økonomiutval 14/17 02.03.2017

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 2/17 21.03.2017

Eldreråd 2/17 21.03.2017

Kommunestyret 25/17 30.03.2017

Bukollektiv og dagaktivitetssenter i Nesvgen 7, vurdering og framdrift.

Saksdokument: 
Vedlegg:
1 Omsorgsplan 2015-2020: Bukollektiv og dagaktivitetssenter i Nesvegen 7 og tilbygg 

i demensavdelinga.

Saksutgreiing:

Kommunestyret fatta fylgjande vedtak i møtet 9. februar  2017, sak 15/17:

Kommunetyret ynskjer å vurdere ein meir heilskapleg prosess rundt bygging som også 
omhandlar sjukeheimsplassar. Kommunestyret be derfor rådmannen om å vente med å 
sende ut anbodspapira til kommunestyret har fatta nytt vedtak i saka.

Vurderingar som ligg til grunn for omsorgsplan 2015-2020:
Seljord kommunestyre vedtok hausten 2014 handlingsplan for omsorgstenesta 2015-2020. Av 
tiltaka i planen, er bygging av eit nytt bukollektiv med 9 plassar i Nesvegen 7 samt eit
dagaktivitetssenter for demente som bur heime. I tillegg er det vedteke å utvide
demensavdelinga frå 6 til 8 plassar. Totalt 11 plassar, som skal erstatte dei 13 plassane som i dag 
er ved Heddeli bu og servicesenter. Prosjektet er budsjettert med ein bruttokostnad på kr. 
39.020.000. Med kr. 16.117.500 i investeringstilskot frå Husbanken og kr. 7.804.000 i mva. 
kompensasjon, vert netto investeringskostnad for kommunen kr. 15.098.500. Oppdatert 
kostnadsoverslag er nå omlag kr. 40 mill. med ein kommunal kostnad på omlag 15,5 mill.
I tillegg til dei 11 plassane som ligg inne i prosjektet, vart det i budsjett 2017 løyvd kr 300 000 til 
ombygging/ utviding av romkapasiteten på Steinmoen med eit rom. 



Side 2/6

Heddeli bu –og servicesenter er i dårleg forfatning, det er store bygningsmessige utfordringar, 
både brannteknisk og i høve til ventilasjon. Heisen, som fleire av bebuarane er avhengige av, er 
av eldre årgang og lar seg snart ikkje reparere, då det ikkje lenger er reservedalar å oppdrive. 
Huset er tungvindt og lite praktisk i møte med dagens behov. 
I tillegg må kommunen legge til rette for eit betre tilbod til demente, ved å etablera 
dagaktivitetstilbod for brukarar som fortsatt bur heime. Dette er eit tilbod kommunane er pålagt å 
ha på plass innan 2020.

Det bør også nemnast at bebuarrom fordelt på 3 etasjar og med ein tilsett på jobb store delar av 
døgnet er ofte ein krevjande situasjon for dei tilsette.

Ein rapport frå teknisk avdeling utarbeid i samband med handlingsplan for omsorgstenesta 2015 – 
2020 syner at det er eit naudsynt opp-pussings behov kostnadsberekna til om lag kr 2,5 mill., av 
dette er kr 400 000 relatert til brannverntiltak. Nytt ventilasjonsanlegg kjem i tillegg til dette 
kostnadsoverslaget, og er berekna å koste om lag kr. 4 mill. Utskifting av dagens heis er ikkje 
kostnadsberekna, men vil truleg utgjere mellom 2-4 mill. Justert opp til dagens prisnivå vil det 
samla sett vere behov oppussing for omlag kr. 10 mill., av tekniske årsaker. I tillegg kjem eit 
generelt opp-pussings behov som fylgje av slitasje.

Ved branntilsyn utført av Vest-Telemark Brannvesen IKS den 09.01.2015 er det i tilsynsrapporten 
framheva at: Under tilsynet vart det opplyst at Seljord kommune har starta å sjå på korleis Heddeli 
bu og servicesenterskal drivast i framtida. Eigar må gjere ei vurdering om det skal byggast nytt 
eller oppgradere til dagens krav og regelverk.
Brannteknisk vurdering påpeiker at bygget manglar to uavhengige rømmingsvegar frå kvar etasje. 
Det må etablerast utvendig rømmingstrapp frå 2 etg, veggar i rømmingsvegar tilfredsstiller ikkje 
krav til brannmotstand, rømmingsdører er for smale, uklassifiserte dørar i korridorar må skiftas ut 
med nye dørar som er brannklassifiserte, supplering av ledeljos og markeringsljos pga. endringar i 
rømmingsvegar.

Bygningen er av mur, noko som gjer at det er ekstra vanskeleg å gjera større bygningsmessige 
endringar medan bygget er i bruk.

Husbanken set ei øvre grense på 9 plassar i bukollektivet for finansiering gjennom Husbanken si 
finansieringsordning. Dette er eit av fleire krav som Husbanken stiller for at bukollektivet skal vera 
tilrettelagt for demente. Storleiken på tomta er også med på å avgrense høve til å ha fleire 
bueiningar. For å kompensere for reduksjonen i talet på plassar, vart det vedtatt å byggje to ekstra 
plassar på avdeling for demente. Dette er erfaringsmessig i samsvar med behovet for 
sjukeheimsplassar som til nå har vore løyst ved å gje opphald på Heddeli. 

Vurdering av behov for sjukeheimsplassar versus plassar i bukollektiv:
Seljord kommune har til saman 29 sjukeheimsplassar, av desse er 6 på avdeling for demente. I 
tillegg har Nesbukti pleie og omsorgssenter ein plass til øyeblikkeleg hjelp. 
Det er ulik dimensjonering når det gjeld talet på sjukeheimsplassar i kommunane. Nokre 
kommunar har valt å ha få sjukeheimsplassar og kompenserer for dette med fleire døgnbemanna 
omsorgsbustader/ bukollektiv, det er derfor ingen "standard" når det gjeld talet på 
sjukeheimsplasssar. 

Fleire kommunar har valt å av-institusjonalisere sjukeheimsplassar og endre til omsorgsbustader, 
då dette vert sett på som ei rimelegare løysing for kommunen. Inntektene på sjukeheim vert 
berekna ut i frå den enkelte si inntekt, noko som inneber store variasjonar. På bu –og 
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servicesenter er det lik betaling for alle, dvs. husleige og brukarbetaling for tenester, på lik linje 
med tenester til heimebuande. For Seljord kommune sitt vedkomande kosta ein plass ved 
Nesbukti pleie –og omsorgssenter i 2016 omlag kr. 1.116.000, brukarbetalinga dekte i 
gjennomsnitt 13%, dvs. kr 145 000 per plass. Ein plass på Heddeli bu –og servicesenter kostar 
omlag kr. 501 000 og brukarbetlinga dekte i gjennomsnitt 17,6%. Kostnadane omfattar dagleg 
drift, vedlikehald og vaktmeistertenester, avskrivingar, IT, telefoni og forsikring.

Seljord kommune har fram til nå hatt høve til å leige sjukeheimsplassar i andre kommunar, dette 
har fyrst og fremst vore eit alternativ til å ha "overliggjarar" på sjukhuset. Dette har vore ei 
rimelegare løysing for kommunen og ei god samfunnsøkonomisk løysing. Ofte har ei slik løysing 
vore god også for pasient og pårørande, men ikkje alltid. Den negative opplevinga har vore knytt 
til avstand, ikkje minst for pårørande, og ofte relatert til flytting av ein svært sjuk person mellom 
kommunane. Ein har derfor valt å leige plassar i langt mindre grad enn det ein hadde nytta 
sjukeheimsplassar i eigen kommune, dersom dette hadde vore eit alternativ.

Samhandlingsreforma har ført til store endringar for dei kommunale helse –og omsorgstenestene, 
noko som ikkje minst har gjeve utslag i behovet for sjukeheimsplassar. Pasientar vert definert som 
utskrivingsklare medan dei er under behandling, og omfattande og krevjande behandling vert 
fylgd tett opp både på sjukheimen og i heimesjukepleia. Kommunane har også fått ansvar for 
rehabilitering, noko som i korte periodar ofte er mest hensiktsmessig å gjennomføre på institusjon. 
Korttidsopphald til rehabilitering, observasjon eller til avlastning for pårørande er svært viktige 
tiltak i omsorgstrappa. Slike opphald kan ofte verke førebyggjande, og kommunen har i for lita 
grad hatt høve til å gje denne type opphald, i staden vert det nytta heimesjukepleie, med den 
fylgje at arbeidspresset blir stort.

Behovet for døgnbemanna omsorgsbustader (bu – og servicesenter) vil variere, men 
erfaringsmessig vil 9 plassar i Nesvegen 7 vera ei "rett" dimensjonsering. Behov for plassar 
varierer og enkelt tilfelle (med behov for omfattande tenester over mange år) gjev relativt store 
utslag når befolkningsgrunnlaget er lite. 
Jamfør krav frå Husbanken er bygget tilrettelagt og utforma for særskild å kunne i vareta demente 
sine behov, og er såleis framtidsretta av omsyn til ei forventa auke i talet på demente i åra 
framover.

Status etter kommunestyresak 15/17:
Det vidare arbeidet med detaljprosjektering av Nesvegen 7/tilbygg på avdeling for demente og 
utsending av anbodsdokument for bygging er inntil vidare nå sett på vent.

Kontrakten med prosjekteringsgruppa - PG (3D Arkitekter/Sweco)  inneheld vilkår om at 
prosjekteringsarbeidet kan settas på vent inntil naudsynt politisk vedtak er gjennomført. Dersom 
kommunestyret den 30.03.17 vedtar å fortsette prosjektering av Nesvegen 7/tilbygg 
dementavd.må vi forventa at PG treng noko tid før dei kan startar for fullt igjen. 
Framdriftsplanen for bygging, før vedtak om å utsette anbodskonkurransen, var med byggjestart 
den 20.04.17 og med 13 mnd. byggetid. Med denne utsettinga (ca 2mnd) vil det føre til at 
byggearbeida ikkje har kome så langt at råbygget er tett før vinteren 2017/18 tar til. Ein større del 
av det utvendige arbeidet må nå skje på vinterstid. Dette kan føre til auka kostnader som 
byggeentreprenørane må ta omsyn til i anbodet. Vanleg vis så er det å halde ein 
anbodskonkurranse på ettervinteren med oppstart bygging tidleg vår ein fordel for byggherren. Då 
er ordrebøkane normalt slankare og prisnivået kan være lågare, men det er ingen regel.
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Stauts ved endringar 
Seljord kommune gjennomførte ei endring av gjeldanes reguleringsplanen Seljord Sentrum 
plankart II for eigedomen Nesvegen 7 i 2016. Bukollektiv og dagaktivitetssenteret er planlagt i 
samsvar med denne plan med føresegener. Dersom det blir aktuelt å utvide prosjektet Nesvegen 
7 vil ein lett kome i konflikt med reguleringsføresegner (utnyttingsgrad og høgde på bygget). 
Topografien og storleiken på eigedomen Nesvegen 7 gir få høve å auke bygningsarealet utan å 
bygge i fleire etasjar.
Dagens Nesbukti pleie- og omsorgssenter har  ledig kapasitet på varmeanlegget (vannbåren 
varme frå energibrønn) og el-tavle. Det planlagde prosjekt Nesvegen 7 og tilbygg til dementavd. 
vil legge beslag på denne kapasitet. Dersom det er aktuelt å utvide Nesbukti med fleire 
sjukeheimsplassar må ein sjå på nye løysingar. Varmekapasiteten kan truleg aukas noko ved 
utskifting av komponentar men dette må utgreias meir.
Idag blir Nesbukti forsynt med el-kraft frå trafoen ved Kapteinsgata 2 - Helsehuset. Denne trafo 
må få auka kapasitet (byttas ut) og truleg må nye el-kablar leggast fram til eit tilbygg for å auke 
sjukeheimsplassane ved Nesbukti.
Alternativt kan vere å legge nye inntakskablar til Nesvegen 7 og beholde ledig el-kapasitet i 
Nesbukti til framtidig tilbygg. Denne løysinga vil medføre legging av nye kablar frå trafo ved 
Helsehuset og fram til Nesvegen 7. Framtidig utviding av Nesbukti vi då medføre utskifting av 
trafo ved Helsehuset med større kapasitet.
Dersom Nesbukti skal utvidas med fleire sjukeheimsplassar i den sørlege enden av dagens bygg, 
vil ein her lett kome i konflikt med byggegrensa og arealet som er avsett til grønstruktur/turveg 
mot Seljordsvatnet. Dersom det er aktuelt å utvide med fleire sjukeheimsplasser i den nordlege 
enden kan dette føre  til at det blir naudsynt å gjere seg nytte av areal på naboen sin eigedom. I 
gjeldanes reguleringsplan er dette arealet avsett til bustad/forretning og kontor.
Avhengig av framtidig plassering og storleiken på utvidinga, vil det truleg vere naudsynt med ei 
reguleringsendring som kan ta fleire månadar (ca 6mnd) og få godkjent.

Samla vurdering:
Seljord kommunen bør ta med i sitt planarbeid korleis behovet for sjukeheimsplassar skal løysast 
på kort og lang sikt. Administrasjonen fekk i oppdrag frå formannskapet å utarbeide eit 
beslutningsgrunnlag som skulle vera ein del av arbeidet med handlingsprogram og budsjett 2018. 
Dette beslutningsgrunnlaget skal gje grunnlag for det vidare arbeidet med sjukeheimsplassar, 
dette meiner rådmannen er ei fornuftig tilnærming til dei utfordringar kommunen står overfor. Det 
er viktig å få realisert Nesvegen 7 med dagaktivitetssenter og to nye plassar på avdeling for 
demente slik prosjekt ligg føre i dag. Grunngjevinga for å erstatte Heddeli bu  -og servicesenter er 
ikkje endra og behovet for fleire sjukeheimsplassar bør vera eit eige prosjekt.

Rådmannen si tilråding:
 Behovet for sjukeheimsplassar og korleis dette skal løysast på kort og lang sikt, skal 

synleggjerast i kommunen sitt planarbeid i samband med budsjett 2018 og økonomiplan 
2018-2021. 

 Nesvegen 7 med dagaktivitetssenter og to nye plassar på avdeling for demente skal 
realiserat slik prosjekt ligg føre. 
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Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017 
Framlegg frå ordførar Halfdan Haugan: 
Det er behov for nye sjukeheimsplassar i Seljord, ref oversikt som formannskapet får av
administrasjon og som viser at me kjøper fleire plassar periodevis av nabokommunane. Me
har også fått eit bekjymringsbrev frå Fagforbundet og Sjukepleiarforbundet som tek opp same
tema.

Framlegg til vedtak:
Seljord kommune realiserar prosjektet Nesvegen 7 slik det ligg føre.

Arbeidet med å få etablera nye sjukeheimsplassar ved Nesbukti pleie og omsorgssenter startar
opp som eige prosjekt. Dette prosjektet må planlegge nye sjukeheimsplassar både på kort og
lang sikt. Formannskapet får ein status på dette arbeidet i sitt møte 24. august.

Fyrste ledd i framlegget frå ordførar Halfdan Haugan vart samrøystes vedteke. 

Andre ledd i framlegget frå ordførar Halfdan Haugan vart vedteke mot ei røyst.

Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017
Formannskapet/økonomiutvalet rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:
Seljord kommune realiserar prosjektet Nesvegen 7 slik det ligg føre.

Arbeidet med å få etablera nye sjukeheimsplassar ved Nesbukti pleie og omsorgssenter startar
opp som eige prosjekt. Dette prosjektet må planlegge nye sjukeheimsplassar både på kort og
lang sikt. Formannskapet får ein status på dette arbeidet i sitt møte 24. august.

Handsaming i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne - 21.03.2017 
Samrøystes vedteke.

Vedtak i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne - 21.03.2017
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne sluttar seg til formannskapet si tilråding til 
kommunestyret.

Handsaming i Eldreråd - 21.03.2017 
Samrøystes vedteke.

Vedtak i Eldreråd - 21.03.2017
Eldrerådet sluttar seg til formannskapet si tilråding til kommunestyret.
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Utskrift til:



Seljord kommune Arkiv: F20

Saksnr.: 2015/652-25

Sakshand.: Rolf Henning Jensen

Direkte tlf.: 35065106

Dato: 20.10.2015

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato

Formannskap/økonomiutval 29.10.2015

Kommunestyret 17.12.2015

Eldreråd 01.12.2015

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 01.12.2015

Omsorgsplan 2015-2018: Bukollektiv og dagaktivitetssenter i 
Nesvegen 7 og tilbygg i demensavdelinga.

Saksdokument: 

Vedlegg:
1 Referat frå møte 08.09.2015 om Nesvegen 7 - Seljord Kommune
2 FOTO108
27 5-1000 nedre
28 Situasjonsbilde sansehage 
29 1-1000
30 1-1000 farge
31 Kostnadsoverslag bokollektiv nesbukti oppdelt REV 12.10.15
32 Kostnadsoverslag nesbukti Demensavdeling utviding 13.10.15
33 Forprosjektrapport Nesvegen 7 m.v.

Saksutgreiing:

Bakgrunn

Seljord kommunestyre vedtok hausten 2014 handlingsplan for omsorgstenesta 2015-2020. Av 
tiltaka i planen er bygging av eit nytt bukollektiv med 9 plassar i Nesvegen 7 samt eit 
dagaktivitetssenter for demente som bur heime. I tillegg er det vedteke å utvide 
demensavdelinga frå 6 til 8 plassar. Totalt 11 plassar, som skal erstatte dei 13 plassane som i 
dag er ved Heddeli bu og servicesenter.

Heddeli bu –og servicesenter er i dårleg forfatning,  det er store bygningsmessige utfordringar, 
både brannteknisk og i høve til ventilasjon, huset er tungvidt og lite praktisk i møte med dagens 
behov. I tillegg har kommunen trong for å legge til rette for eit betre tilbod til demente, m.a. ved 
å etablera dagaktivitetstilbod for brukarar som fortsatt bur i eigen heim. Eit slikt tilbod vil 
venteleg også bli ein lovfesta rett frå 2020. 



Eigen administrativ plangruppe
Kommunalsjef for helse og omsorg har sidan mars d.å. leia ei bredt samansett administrativ 
gruppe som i samarbeid med 3D arkitekter AS har utarbeida konkrete planløysingar og kalkylar 
for dei aktuelle tiltaka. I tillegg til det lokale arkitektfirmaet har også Husbanken og 
Fylkesmannen vore sentrale samarbeidspartnarar.

Statlege føringar for planarbeidet
For at Husbanken skal kunne gå inn med tilskot og evt. lån må:

- Byggeforskriftene sine krav vera ivareteken og bygget brannsikra og sprinkla.
- Kostnadene liggje innanfor akseptable rammer.
- Husbanken sine retningsliner for tilskot til sjukeheim og omsorgsbustader vera oppfylt. 
- Prosjektet vera innarbeida i kommunen sitt årsbudsjett og fireårige økonomiplan.

Planløysinga for bukollektivet.
Bukollektivet er utforma som ein kombinasjon av relativt små private einingar og store 
fellesareal. Kvar private bustadeining er på 28 kvm, som er Husbankens minstekrav. Men 
likevel med plass til det viktigaste inventaret inklusiv nokre private møbel og eigendelar. 
Når det gjeld fellesarealet er dette romleg utforma med stort kjøkken og stove og elles romlege 
gang- og fellesareal. Bygget har opne løysingar og med gode siktliner frå dei ulike delane av 
bygget inn mot fellesromma. Dette er viktig av omsyn til bebuarar med demens og nedsett evne 
til å orientera seg. Likeeins er også bygget utforma slik at ein kan bevege seg i naturlege 
ringmønster, som gjer at ein normalt vil kome att til eit av fellesromma om ein skulle ”gå seg litt 
bort”. 

Planløysinga for dagaktivitetssenteret.
Planløysinga viser eit forslag til eit dagaktivitetssenter på i alt 120 kvm, der fellesrommet inkl. 
ein kjøkkenkrok utgjer om lag 77 kvm. I tillegg er det eit eige arbeidsrom for aktivitør, 
toalettareal og eit kvilerom. Kvilerommet kan også nyttast av bukollektivet til dømes som eit 
nattevaktrom, i fall det skulle bli aktuelt. Det er også planlagt ein foldevegg mellom 
dagaktivitetssenteret og bukollektivets fellesrom. Det normale vil vera at denne foldeveggen vil 
stå att, men ved nokre høve vil det vera ynskeleg å kunne opne for felles arrangement.

Sansehage utanfor bukollektivet m.v.
Husbanken krev at området på utsida av eit bukollektiv for demente vert tilrettelagd med ein 
sansehage. Ein slik hage er planlagd i området på vestsida av bygget mot Kapteinsgata. 
Sansehagen er om lag 375kv m stor og omfattar også eit lite område ved endeveggen mot 
nord. Sansehagen skal vera tilrettelagd med stiar, som på same vis som innandørs, så langt 
det praktisk lar seg gjera skal markera ringmønstre for brukarar som har vanskar med å 
orientera seg. Sansehagen skal elles utstyrast med sittemøblement, litt bærbuskar og elles 
innehalde mogelegheit for nokre aktivitetar for bebuarane, til dømes å hogge ved.
Det vil vera ynskeleg å få til ein gangveg frå uteområdet i retning Kapteinsgata, noko som 
eventuelt vil krevje avtale med privat grunneigar.   

Tilbygg av to ekstra plassar på demensavdelinga
For å unngå for mykje institusjonspreg, har ein valt eit forslag om å leggje dei to nye romma på 
demensavdeling i ein T-form i høve til eksisterande bygningskropp. Det betyr at ein byggjer ut 
med eit nytt rom på kvar side i det eksisterande byggets legderetning. I tillegg har ein lagt inn 
eit nytt personalrom mot sør-vest, da det på demensavdelinga pr. i dag i praksis ikkje fins noko 
tilfredsstillande personalrom. 
Storleiken på dei 2 nye planlagde private einingane er 25,7 kvm og såleis under det som er 
Husbankens minimumsnorm. Husbanken godkjenner likevel løysinga, da dei andre 6 romma i 
avdelinga har same storleik.
Utviding av bygget mot aust fører til at eksisterande uteområde/sansehage ved 
demensavdelinga blir noko redusert. Av den grunn vil det vera ynskjeleg å fjerne grasvollen i 



ytre delen av dette området og heller sette opp ein mur mot gangvegen, slik at uteområdet blir 
betre utnytta.
I vidare oppfylging av prosjektet må det også vurderast om gangvegen også kan flyttast litt 
lengre ut og vekk frå bygget for å utvide uteområdet til demensavdelinga enda noko meir.    

Økonomiske konsekvensar
Staten gjennom Husbanken yter investeringstilskot til omsorgsbustader og sjukeheimar. Ved 
bygging av sjukeheimar dekker Husbanken som utgangspunkt 55 % av samla 
anleggskostnader. Same prosent gjeld ved bygging av dagaktivitetssenter for heimebuande. 
Ved bygging av omsorgsbustader og bukollektiv dekkes 45 % av kostnadane som 
investeringstilskot. For 2015 vert tilskotet gjeven ut ifrå ein anleggskostnad på maksimalt kr. 2 
972 000 pr sjukeheimsplass eller omsorgsbustad (plass i bukollektiv). Det betyr at i dei høve 
dei faktiske einingskostnadene vert høgare enn denne summen, må det overskytande dekkjast 
fullt ut av kommunen sjølve. 

Samla netto utgifter for kommunen
Når det gjeld bukollektivet ligg det føre kostnadsoverslag frå kommunens arkitekt for 9 
bustadeiningar inklusiv fellesrom, lager og tekniske rom i kjellar, totalt ca. 835 kvm. 
Rammekostnaden, inkl. mva er kr. 26 100 000.
Av dette dekker staten 45 % i investeringstilskot slik at kommunens nettokostnad blir kr. 14 355 
000. 

Dagaktivitetssenteret har eit areal på kr. 120 kvm og med eit kostnadsanslag på kr. 3 250 000 
inkl. mva. Av dette dekker staten 55 % i investeringstilskot slik at kommunens nettokostnad blir 
1 462 500. 

Når det gjeld tilbygg av to plassar på demensavdelinga, inklusiv fellesareal og eit nytt 
personalrom, totalt 117 kvm, er dette kostnadsberekna til kr. 4 700 000. Av dette dekker staten 
55 % i investeringstilskot slik at netto kostnad for kommunen blir kr. 2 115 000.

Alle kalkylane byggjer på innhenta erfaringstall frå arkitektfirmaet samt ei justering for nye 
byggeforskrifter. I kalkylane er det anslått om lag 2,2 mill. i utomhusarbeider til riving av 
eksisterande bygningar, tomtearbeider m.v.    

Det ligg også føre forslag til eit parkeringsareal i kjellaretasjen med 12 parkeringsplassar, totalt 
om lag 370 kvm. Dette til ein samla kostnad inkl. mva på kr. 4 070 000.
Det er allereie stort press på parkeringsarealet i Nesbukti. Ved ei utviding av verksemda med 
fleire tilsette, brukarar og pårørande vil det vera naudsynt å utvide med fleire parkeringsplassar. 
Dei 12 prosjekterte parkeringsplassane er i hovudsak tiltenkt leasingbilane til dei tilsette i 
heimetenesta.

Prosjektgruppa har også berekna at innkjøp av inventar og utstyr til dei nye lokala i Nesvegen 
7, inklusiv sansehagen, vil koste om lag kr. 800 000. Utstyr til dei nye romma på 
demensavdelinga er ikkje tatt med i denne summen. Til dette stipulerast førebels med ein
kostnad stor kr. 100 000. Samla utgifter til inventar og utstyr kr. 900 000.
I kalkylande frå arkitekt ligg allereie inne totalt litt meir enn kr. 3 mill i utgifter til vidare 
prosjektarbeid, utarbeiding av anbodsdokument m.v.  

Utgifter til utviding av eksisterande parkeringsareal i tilknytning til demensavdelinga, og like 
eins tiltak for å utvide utearealet for brukarane ved demensavdelinga er førebels ikkje berekna. 

Med unnatak av dette blir kommunens samla netto kostnader ved å realisera prosjektgruppas 
forslag til løysingar på  kr. 15 098 500, sjå tabell under. Ein har da også lagt til grunn at det vert 
gjeven momskompensasjon av bruttokostnaden ved alle fire elementa i byggjeprosjektet. Det 
må likevel førebels takas atterhald om det vil bli gjeven momskompensasjon i samband med 



investeringskostnaden til bukollektivet, noko som betyr at refusjonsbeløpet på kr. 5 380 000 på 
dette punktet er litt usikkert. 

Tabellen under viser også at kommunens netto driftsutgifter etter at bygningane blir sett i drift 
vil auke med om lag kr. 760 000 årleg til renter og avdrag på lån. Når det gjeld andre 
driftskostnader er det grunn til å rekne med at desse vil svare til det som i dag er driftsutgifta 
ved Heddeli. Det vil truleg bli naudsynt å auke med ein ny stillingsheimel ved 
dagaktivitetssenteret, men at kostnaden ved dette truleg vil bli dekka inn att ved det nye 
statstilskotet til drift som kan påreknas frå Helsedirektoratet.  

Oppsummering

Omsorgsplan Bu-kollektiv Dag- To plassar Parkerings- Sum

Kostnad og finansiering 9 bu-einingar aktivitets- demens- areal

av investeringar fellesrom senter avd. i kjellaren

lager fellesareal 12 plassar

tekn. rom personalrom

Inventar og Inventar og

utstyr utstyr

835 m2 120 m2 117m2 370 m2 1442m2

Netto kostnad (ekskl. mva.) 21 520 000 2 600 000 3 840 000 3 256 000 31 216 000

25 % mva. 5 380 000 650 000 960 000 814 000 7 804 000

Brutto kostnad (inkl. mva.) 26 900 000 3 250 000 4 800 000 4 070 000 39 020 000

45 % investeringstilskot -11 745 000 0 0 0 -11 745 000

55 % investeringstilskot 0 -1 787 500 -2 585 000 0 -4 372 500

Mva. kompensasjon -5 380 000 -650 000 -960 000 -814 000 -7 804 000

Finansieringsbehov 9 775 000 812 500 1 255 000 3 256 000 15 098 500

Kostnadane til inventar og utstyr er inkludert i tabellen (jf. bu-kollektiv og demensavd.).
Investeringstilskota er rekna av brutto kostnad (inkl. mva.), men eksklusiv inventar og utstyr.

Lån kr 15.098.500 (serielån, avdrag 32 
år, rente 2 %) 2016 2017 2018 2019

Avdrag (frå og med 01.07.2017) 0 236 000 472 000 472 000

Rente (frå og med 01.07.2017 0 151 000 297 000 288 000

Sum 0 387 000 769 000 760 000

Rådmannen si vurdering

Rådmannen meiner prosjektgruppa sitt forslag til løysingar er godt gjennomarbeida, og tek 
omsyn til prognoser som tilseier ei auke i talet på demente. Løysingane er framtidsretta og 
synast å vera godt egna til å oppfylle kommunestyrets vedtak i omsorgsplanen. Det er også ei 
styrke for saka at prosessen har vore gjennomført i nært samarbeid med fagansvarlege i 
kommunen, Husbanken og Fylkesmannen, noko som syner at planane er godt forankra 
kvalitativt og fagleg. 



Rådmannen vil komme attende til dei økonomiske konsekvensane av prosjektet i samband 
med framlegg til budsjett og økonomiplan i november.  

Rådmannen si tilråding:

Rådmannen rår formannskapet til å gjere fylgjande vedtak:

Formannskapet stiller seg positive til bygging av omsorgsbustader og dagsenter i Nesvegen 7, 
samt utviding av Nesbukti pleie -og omsorgssenter (avdeling for demente) med to plassar. 
Formannskapet kjem med endeleg innstilling til kommunestyret i samband med 
budsjettvedtaket i novembermøtet.
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Forslag til arbeidsprogram 2017

Saksdokument: 
Vedlegg:
1 Arbeidsprogram 2017 - samla for alle programområda

Saksutgreiing:
Seljord kommune har i vedteken Kommuneplan – handlingsdel med handlingsprogram, budsjett 
og økonomiplan (Gul Bok) 2017 – 2020, gjeve føringar for at alle programområda skal utarbeide 
eit arbeidsprogram. Arbeidsprogrammet er ein viktig del av årshjulet og skal vedtakast av 
kommunestyret. 

Dokumentets innhald: 
1. Økonomi – Budsjett 2017 fordela på ansvar
2. Medarbeidar – Årsverk i stillingsplan 2017, fordela på funksjon og fagområde.
3. Oversikt over politiske føringar for oppgåver, tiltak og aktivitet i 2017.
4. Arbeidsprogram 2017. Her skal oppgåver, tiltak og aktivitet synleggjera korleis ein skal nå 

strategimål 1 - 5 i kommuneplanens samfunnsdel.

Dokumentet er eit viktig reiskap for intern kontroll, det sikrar at programområda har gode rutinar 
på kvalitet og fokus på resultat.
Arbeidsprogrammet skal rapporterast på til politisk nivå to gonger i året.
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Rapportering og status på tiltak blir i samband med budsjettkontroll i juni og oktober 2017. 
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1.1. Økonomi 

Tab 1 Budsjett 2017

Ansvar Tekst Utgift Inntekt Netto utgift
100 Folkevalde 2 002 000,00 -4 000,00 1 998 000,00
101 Kontrollorgan m.m. 824 000,00 -16 000,00 808 000,00
110 Rådmannskontor og 

fellestenester 9 237 000,00 -554 000,00 8 683 000,00
111 Økonomiavdelinga 3 949 000,00 -205 000,00 3 744 000,00
112 IT 4 384 000,00 -1 38000,00 3 000 000,00
113 Telefon 367 000,00 -60 000,00 307 000,00
114 Forsikringar 1 244 000,00 0,00 1 244 000,00
116 Personalavdelinga 4 535 000,00 -429 000,00 4 106 000,00
125 NAV-kommune 6 160 000,00 -1 00000,00 5 160 000,00
130 Kyrkjelege føremål 3 794 000,00 0,00 3 794 000,00
150 Tileggsløyvingar 3 440 000,00 0,00 3 440 000,00
180 Skattar og rammetilskot 513 000,00 -200 32000,00 -199 808 000,00
190 Renter, avdrag og bruk 

av netto driftsresultat 13 014 000,00 -3 704 000,00 9 310 000,00
Totalt Programområde 1 53 463 000,00 -207 67000,00 -154 214 000,00

Ansvar Tekst Utgift Inntekt Netto utgift
200 Undervisningskontoret 5 984 000,00 -1 795 000,00 4 189 000,00
210 Barneskulen 17 620 000,00 -2 077 500,00 15 542 500,00
211 Ungdomsskulen 13 811 000,00 -1 440 500,00 12 370 500,00
212 Flatdal skule 9 274 000,00 -1 206 000,00 8 068 000,00
213 Åmotsdal skule 95 000,00 -35 000,00 60 000,00
220 Heddeli barnehage 8 386 000,00 -1 329 000,00 7 057 000,00
221 Tussejuv barnehage 10 382 000,00 -2 033 000,00 8 349 000,00
222 Flatdal barnehage 3 618 000,00 -1 054 000,00 2 564 000,00
223 Åmotsdal barnehage 3 563 000,00 -529 000,00 3 034 000,00
230 Kulturskulen 4 142 000,00 -994 000,00 3 148 000,00

Totalt Programområde 2 76 875 000,00 -12 493000,00 64 382 000,00
Ansvar Tekst Utgift Inntekt Netto utgift

310 Legetenester 13 076 000,00 -7 205 000,00 5 871 000,00
311 Fysioterapitenester 1 635 000,00 -452 000,00 1 183 000,00
312 Helsestasjon 2 353 000,00 -466 000,00 1 887 000,00
313 Drift helsesenter 634 000,00 -148 000,00 486 000,00
320 Sosiale tenester
321 Barneverntenester 4 572 000,00 0,00 4 572 000,00
330 Pleie- og omsorgskontor 2 721 000,00 -108 000,00 2 613 000,00
331 Heimetenester 14 599 000,00 -1 072 000,00 13 527 000,00
332 Habilitering og 

rehabilitering 4 347 000,00 -170 000,00 4 177 000,00
333 Sjukeheim 30 876 000,00 -6 549 000,00 24 327 000,00
334 Heddeli bu- og 

servicesenter 6 050 000,00 -1 556 000,00 4 494 000,00
335 Steinmoen bu- og 

servicesenter 4 391 000,00 -825 000,00 3 566 000,00
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336 Omsorgsbustadar 201 000,00 -1 465 000,00 -1 264 000,00
337 Butilbod og tiltak for 

funksjonshemma 10 178 000,00 -1 744 000,00 8 434 000,00
Totalt Programområde 3 95 633 000,00 -21 760000,00 73 873 000,00

Ansvar Tekst Utgift Inntekt Netto utgift
410 Plan og utvikling 1 124 000,00 -154 000,00 970 000,00
411 Landbruk og miljø 1 756 000,00 -339 000,00 1 417 000,00
440 Kultur og Næring 7 332 000,00 -2 515 000,00 4 817 000,00

Totalt Programområde 4 10 212 000,00 -3 008 000,00 7 204 000,00
Ansvar Tekst Utgift Inntekt Netto utgift

500 Avdelingskontor teknisk 1 063 000,00 -41 000,00 1 022 000,00
510 Vedlikehaldsavd. 6 990 000,00 -420 000,00 6 570 000,00
520 Plan, byggje- og 

delesaker 1 769 000,00 -1 185 000,00 584 000,00
530 Vegar og grøntanlegg 3 730 000,00 -547 000,00 3 183 000,00
540 Brann- og feiarvesen 3 785 000,00 -1 515 000,00 2 270 000,00
550 Vatn 1 979 000,00 -4 966 000,00 -2 987 000,00
551 Avløp 3 464 000,00 -5 331 000,00 -1 867 000,00
552 Renovasjon 4 150 000,00 -4 401 000,00 -251 000,00
560 Utleigebustadar. 1 406 000,00 -2 243 000,00 -837 000,00

Totalt Programområde 5 28 336 000,00 -20 649000,00 7 687 000,00

1.2. Medarbeidarar

Tab 2 Årsverk i stillingsplan 2017 - fordelt på teneste/fagområde 

Teneste/fagområde PO1 Årsverk i %
1000 Folkevalde 120
1200 Adm. Leiarteam 400
1201 Adm. Felle merkantil (HTV og HVO) 98
2010/2020 Løn lærling 100
2420 Flyktning 80
2530 Løn lærling 200
2750 Introduksjonsordninga 40
1202 Adm - Økonomiavdeling 570
1203 Personalavdelinga 200
1203 Merkantil avdeling 260
1203/1300 Internpostbod og reinhaldar 120
Nav kommune 340
Sum programområde 1 25,28

Teneste /fagområde PO2 Årsverk i %
1208 Undervisningskontoret, konsulentstilling og logoped 100
2020 Grunnskule 5070
2150 Skulefritidstilbod 357
2220 Skulelokale 392
2130 Vaksenopplæring 433
2010 Barnehage 4015
2110 Styrkt tilbod førskulebarn, ansv. 200 og styrking i bhg 200
2210 Førskulelokale 167
3830 Kulturskule 489
Sum programområde 2 113,90
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Teneste /fagområde PO3 Årsverk i %
2410 Legetenester 910
2411 Legevakt 222
2412 Fysioterapi 200
2320 Helsestasjon 260
2321 Helsestasjon, jordmor beredskap 60
2413 Drift helsesenter 70
1205 Tjenestekontor 280
2540 Heimesjukepleie 1238
2541 Heimehjelp 517
2341 Psykisk helse 493
2422/2430 Psykisk helse og rusomsorg 100
2431 Psykisk helse/rusomsorg-prosjekt 100
2530/2542/2543/2610 Nesbukti pleie- og omsorgssenter 3642
2542 Heddeli bu- og servicesenter 597
2543 Steinmoen bu- og servicesenter 494
2344 Aktivitetssenteret 209
2544 Heddelitunet 1079
Sum programområde 3 104,71

Teneste/fagområde PO4 Årsverk i %
1206 – Plan- og utvikling 40
3290/3600 – Landbruk- og miljø 180
3250/3851 – Kultur, næring og folkehelse 100
3700 - Bibliotek 200
3810 - Symjehallen 131
Sum programområde 4 Totalt 6,51 årsverk

Teneste/fagområde PO5 Årsverk i %
1207- Administrasjon 170
1900 – Utearbeidarane 520
3010/3020/3030 – Plan, bygg, oppmåling 200
3390 – Brannvesen 110
3400/3450 – Vatn 130  
3500/3530 – Avløp 150
Sum programområde 5 Totalt 12,80 årsverk

1.3 Politiske føringar 2017

Tabell 3, Politiske føringar for programområda sine prioriteringar i 2017 

Sak Tekst/føring
K-styresak 97/16 Kommuneplan - handlingsdel med handlingsprogram, budsjett 

og økonomiplan med kommentar 2017 - 2020
K-styresak 70/16 Kommunal planstrategi - Seljord kommune 2016 - 2019 
K-styresak 39/14 Rullering kommunedelplan Seljord sentrum
K-styresak 8/17 Budsjett 2017 og organisasjonsutvikling i PO2 og PO3
K-styresak 74/16 Interkommunalt samarbeid i Vest-Telemark
K-styresak 2/16 Busetting av flyktningar i Seljord kommune 2016-2019
F-skap 25/16 Tilstandsrapporten for grunnskulen 2015 
K-styresak 4/16 Utvida barnehageopptak i Seljord kommune
K-styresak 95/16 Søknad om midlar - Ungt entreprenørskap i Telemark
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K-styresak 26/15 Byregionsprogrammet fase 2-prosjekt Framtidas 
kompetansestruktur i Vest-Telemark

K-styresak 27/15 Byregionsprogrammet fase 2-prosjekt Vennskap bygges av 
delte gleder, ikke av delte bekymringer

K-styresak 140/15 Omsorgsplan 2015 – 2018. Bukollektiv og dagaktivitetssenter i 
Nesvegen 7 og tilbygg til demensavdelinga. 

K-styresak 6/16 Initiativ frå Kviteseid kommune om utvida samarbeid innan 
helsetenesta. 

1.4 Arbeidsprogram
Visjon: Seljord kommune skal vere eit samfunn i vekst og utvikling som er bevisst kvalitetane sine og 
brukar dei for å styrkje lokalsamfunnet slik at kommunen blir ein endå betre stad å bu i, arbeide i og 
besøke. 

Samfunnsmål: 
1.Seljord kommune skal vere ein god stad å bu og ein attraktiv tilflyttingsstad.

2.Seljord kommune skal vere eit regionalt nærings- og servicesenter.

3.Seljord kommune skal vere eit populært reisemål og ein stoppestad for besøkande.

Mål for teneste: 
4. Seljord kommune skal utvikle gode service- og tenestefunksjonar i samspel med innbyggjarane.

Organisasjons- og utviklingsmål: 
5. Kommunen sin interne infrastruktur og organisasjonsutforming skal byggje opp under kommunen si 
rolle som serviceaktør.

For kvar av desse måla i samfunnsplanen er det knytt strategiar. Arbeidsprogrammet skal syne kva for 
aktivitet/tiltak som skal gjennomførast for å nå måla. For temaplanar som skal rullerast eller 
ferdigstillast i 2017 så skal dette kome fram under punkt 6.

Nr Aktivitet / tiltak / oppgåve knytt til: Ansvar: Frist: Merknadar
1 Seljord kommune skal vere ein god 

stad å bu og ein attraktiv 
tilflyttingsstad.

Programområde/
fagansvarleg

 Fargekode grøn, gul, 
raud når ein rapporterer

1.1 Gje innbyggjarande gode helse og 
omsorgstenester på rett nivå

K.sj. PO3 31.12

1.2 Vurdere å starte opp fleire prosjekt 
med nye bueiningar, i form av 
"Hamarøymodellen". 

K.sj PO4 31.12

1.3 Ferdigstille kommunedelplan for 
Seljord sentrum

K.sj PO4 01.07

1.4 Rullere samfunnsdelen av 
kommuneplan

K.sj PO4 01.11

1.5 Oppstart rullering kommuneplanens 
arealdel

K.sj PO4 31.12

1.6 Gjennomføre grunnerverv i tråd med 
vedteken reguleringsplan for areal ved 
Nesbukti.

K.sj PO4 01.12 
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Nr Aktivitet / tiltak / oppgåve knytt til: Ansvar: Frist: Merknadar
1.7 Starte opp prosjekt med turveg og 

park frå Nesbukti til Skipperbakken.
K.sj PO4 01.10

1.8 Ferdigstille Flaumsikringsprosjekt 
Vallar/ Grunnåi

K.sj PO4 01.09

1.9 Ferdigstille Flaumsikringsprosjekt 
Bygdaråi

K.sj PO4 01.09

1.10 Ferdigstille skredfarekartlegging i 
samarbeid med NVE

K.sj PO4 31.12

1.11 Fylgje opp planer for nytt bibliotek på 
Grenvin

K.sj PO4 31.12

1.12 Kontrahere interiørarkitekt og fylgje 
opp arbeid med nytt bibliotek

K.sj PO4 01.07

1.13 Ferdigstille kartlegging Vatn og 
avløpsleidning – Seljord Sentrum 

K.sj PO5 01.07

1.14 Oppstart kartlegging Vatn og 
avløpsleidnings Flatdal og Åmotsdal

K.sj PO5 01.08

1.15 Ferdigstille VA-plan K.sj PO5 01.12

1.16 Investere i ny konteinar og 
sandvaskar til Seljord reinseanlegg

K.sj PO5 01.05

1.17 Investere i 
overvakingssystem/varsling ytre 
anlegg - reinseanlegg

K.sj PO5 01.06

1.18 Renovere Flatdal reinseanlegg K.sj PO5 01.06

1.19 Fylgje opp tiltak i trafikktryggleiksplan K.sj PO5 01.08

1.20 Prosjektere og ferdigstille nytt 
avløpssystem på Vallar og Bjørge

K.sj PO5 31.12

1.21 Prosjektere og ferdigstille vatn og 
avløpssystem til Nordbygdi 
industriområde

K.sj PO5 01.12

1.22 Gjennomføre grunnerverv og 
prosjektere ny avkjørsle til Nordbygdi

K.sj PO5 01.12

1.23 Renovere Bygdaråi bru K.sj PO5 01.08

1.24 Gjennomføre ROS for 
brannmannskap, syte for tilstrekkeleg 
opplæring og vurdere ny framskutt 
enhet (bil). Innkjøp ny brannpumpe

K.sj PO5 01.08

1.25 Oppstart prosjektering av Vallar bru K.sj PO5 31.12

1.26 Bestille og ferdigstille rapport 
kommunale vegar

K.sj PO5 01.09
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Nr Aktivitet / tiltak / oppgåve knytt til: Ansvar: Frist: Merknadar
1.27 Fylgje opp plan for vedlikehald for 

kommunale vegar og bygg. 
K.sj PO5 31.12

1.28 Ombygging til ny bueining på 
Steinmoen

K.sj PO5 01.09

1.29 Prosjektere og ferdigstille nytt 
ventilasjonsanlegg for sløydsal på u. 
skulen

K.sj PO5 01.09

1.30 Førebu og følgje opp tilsyn vatn og 
avløp, brannmannskap, mattilsyn mfl. 

K.sj PO5 31.12

1.31 Planleggje for vassverk i normal drift. 
Vurdere vaktordning. 

K.sj PO5 01.08

1.32 Vurdere leasing av feiemaskin K.sj PO5 01.04

2 Seljord kommune skal vere eit 
regionalt nærings- og 
servicesenter.

  

2.1 Fylgje opp prosjekt Nye Seljord 
næringshage, spesielt innan utvikling 
og drift av næringshagen i tråd med 
vedtak i kommunestyret  

K.sj PO4 31.12

2.2 Fylgje opp næringsetableringar på 
Århusmoen og sikre prosjektet 
"Tilretteleggje for oppstart av 
teknologipark" 

K.sj PO4 31.12

2.3 Fylgje opp revisjon av 
konsesjonsvilkår for Sundsbarm og 
Seljordsvatnet

K.sj PO4 31.12

2.4 Fylgje opp satsing på samarbeidet/ 
pilot knytt til infrastruktur VA på 
Århusmoen i samarbeid med 
Telemark Technologies. 

K.sj PO4 31.12

3 Seljord kommune skal vere eit 
populært reisemål og ein 
stoppestad for besøkande.

   

3.1 Vera budd på å yte gode helse- og 
omsorgstenester til dei som oppheld 
seg mellombels i kommunen

K.sj. PO3 31.12

3.2 Sørgje for tilstrekkeleg dimensjonering 
av tenesteapparatet ved store 
festivalar m.a. i høve til kommunens 
legevakt

K.sj. PO3 31.12

3.3 Vere aktiv part i å følgje opp tiltak og 
sikre betre samhandling mellom 
aktørane i Møtestad Seljord

K.sj PO4 31.12
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Nr Aktivitet / tiltak / oppgåve knytt til: Ansvar: Frist: Merknadar
3.4 Vere aktiv part i samarbeidet og å 

sikre framdrift  i Prosjekt 
Opplevingsvegen om Nutheim

K.sj PO4 31.12

4 Seljord kommune skal utvikle gode 
service- og tenestefunksjonar i 
samspel med innbyggjarane.

   

4.1 Digitalisering av Seljord kommune. 
Digitaliseringsstrategi

Rådmannen 15.8

4.2 Stortingsvalet 2017 P og Org Sj

4.3 Skulane skal arbeide aktivt for å 
redusere andelen elevar på lågaste 
ferdigheitsnivå og ha som mål minst 
40 grunnskulepoeng for elevar etter 
avslutta grunnskule.  

K.sj PO2 31.12

4.4 Søkje aktuelle lærarar med i den 
statlege kompetansestrategien 
"Kvalitet for kompetanse". 

K.sj PO2 01.03

4.5 Utarbeide ny IKT-strategi for 
grunnskulen.

K.sj PO2 01.08

4.6 Greie ut om økonomiske og faglege 
konsekvensar ved innføring av 
heildagsskule frå og med skuleåret 
2018/19. 

K.sj PO2 31.12

4.7 Vurdere  behovet for lokal boksamling 
for elevar ved u-skulen.  

K.sj PO2 31.12

4.8 Godkjenne alle skulane etter forskrift 
for miljøretta helsevern

K.sj PO2 31.12

4.9 Vurdere brukarråd ved SFO og auka 
samarbeid mellom Flatdal og Seljord 
bsk om SFO-ordninga.  

K.sj PO2 01.08

4.10 Vurdere samarbeid/partnarskap med 
lokalt idrettslag for å utvide/utvikle 
SFO-tilbodet frå og med 2018/19.  

K.sj PO2 31.12

4.11 Greie ut om moglege 
strukturendringar i PO2 for å realisere 
vedtekne innsparingar i 
økonomiplanperioden. 

K.sj PO2 31.12

4.12 Gjennomføre hovudopptak for 
barnehage i samsvar med utvida rett 
til barnehageplass for barn som fyller 
eitt år t.o.m. november månad og 
lokale vedtak om etteropptak.  

K.sj PO2 15.03

4.13 Implementere ny nasjonal rammeplan 
og revidere lokal rammeplan for 
barnehage. 

K.sj PO2 31.12

4.14 Vurdere samarbeid mellom 
barnehage/skulen i sentrum og "Den 
økologiske hagen i Seljord"

K.sj PO2 31.12

4.15 Vurdere behov for nye lokalar til 
Vaksenopplæringa og Flyktning.

K.sj PO2 31.12

4.16 Flytting av bufellesskap for einslege 
mindreårige flyktningar til privat 
bustad. Vurdere organisering av drifta 
i samsvar med ny 
finansieringsordning. 

K.sj PO2 01.09
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Nr Aktivitet / tiltak / oppgåve knytt til: Ansvar: Frist: Merknadar
4.17 Gjennomføre kommunestyrets vedtak 

i sak 140/2015 om bukollektiv, 
dagaktivitetssenter og tilbygg 
demensavdelinga.

K.sj. PO3 31.12

4.18 Greie ut ulike modellar i ei 
arbeidsgruppe om etablering av ny 
interkommunal legevakt eller utvida 
samarbeid om legevakt for dei 6 
kommunane i VT, etter initiativ frå 
samhandlingsprosjektet i VT.

K.sj. PO3 01.07

4.19 Avslutte pilotprosjekt mellom Seljord 
legevakt og akuttmedisinsk avdeling 
ved STHF.

K.sj. PO3 31.01

4.20 Greie ut modellar for etablering av 
felles psykologteneste og ØHD-
plassar innan rus og psykiatri i VT 
etter initiativ frå 
samhandlingsprosjektet i VT.

K.sj. PO3 31.12

4.21 Samarbeid med friviljuge krefter om 
vidare satsing på musikkbasert 
miljøterapi 

K.sj. PO3 31.12

4.22 Vurdering av ernæring og 
matopplevingar innan pleie –og 
omsorg

K.sj. PO3 01.07

4.23 Utarbeide lokal forskrift om rett til 
langtidsopphald i sjukeheim 

K.sj. PO3 01.07

5 Kommunen sin interne 
infrastruktur og 
organisasjonsutforming skal 
byggje opp under kommunen si 
rolle som serviceaktør

5.1 Digitalisering av Seljord kommune. 
Digitaliseringsstrategi

Rådmannen 15.08

5.2 Kommunen si heimeside skal vere 
informativ, brukarvennleg og 
oppdatert. Sikre at Websida har gode 
grunnlagsdata.

Org. og p-sj. 31.12

5.3 Delta i prosjekt om interkommunalt 
samarbeid i Vest-Telemark

Rådmannen 01.05

5.4 Gjere resepsjonsområdet meir 
kundevenleg og praktisk

Org. og p-sj. 31.12

5.5 Organisasjons og 
strukturgjennomgang i PO2

K.sj PO2 31.10

5.6 Vurdere samling av teneste 
vaksenopplæring og flyktningetenesta 
i ny avdeling t.d. "Integrering og 
kompetanse". 

K.sj PO2 31.12

5.7 Vurdere ulike alternativ for ekstra 
kjøkkenhjelp og matservering i 
barnehagane.

K.sj PO2 01.08

5.8 Vurdere ny organisering av 
reinhaldartenestene i skule og 
barnehage.

K.sj PO2 31.12

5.9 Vurdere ny modell for bruk av 
leiarressursar i barnehagane.  

K.sj PO2 31.12

5.10 Ta i bruk ny bemanningsplan for 
barnehagane.

K.sj PO2 01.08
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Nr Aktivitet / tiltak / oppgåve knytt til: Ansvar: Frist: Merknadar
5.11 Utvide leiarresursar i skulane 

2017/18.  
K.sj PO2 1.8.17

5.12 Organisasjons og 
strukturgjennomgang i PO3

K.sj PO3 31.10

5.13 Vurdere innføring av Den digitale 
kommune. Tiltak som digitalisering av 
Komtek, "min eigedom" og elektronisk 
kommunikasjon skal vurderast. 

K.sj PO4 31.12

5.14 Ferdigstille beredskapsplan og plan 
for krisekommunikasjon

K.sj PO4 01.07

6 Kommunal planstrategi    

6.1 Oppstart rullering Klima og 
energiplan. Planen bør rullerast når 
samfunnsdelen er ferdig.

K.sj PO4 31.12

6.2 Oppstart Plan for trivsel og oppvekst. 
Rullering av ny plan – planen bør 
utarbeidast som ein kommunedelplan 
(KDP) når samfunnsdelen er ferdig

K.sj PO3 31.12    

6.3 Ferdigstille Arkivplan/ 
Internkontrollplan

Org. og P-sj.

6.4 Ferdigstille Kompetanseplan Org. og P-sj. 01.06

6.5 Rullere handlingsplan for 
undervisningssektoren 2017-2020. 

K.sj PO2 31.12

6.6 Rullere Handlingsplan for integrering 
og kompetanse

K.sj PO2 31.12

6.7 Revidere plan for entreprenørskap i 
grunnskulen

K.sj PO2 31.12

6.8 Revidere plan for IKT i grunnskulen K.sj PO2 31.12

6.9 Revidere lokal rammeplan for 
barnehagane

K.sj PO2 31.12

6.10 Ny verksemdsplan for skulane K.sj PO2 31.12

  



Seljord kommune Arkiv: 031

Saksnr.: 2017/691-1

Sakshand.: Per Dehli

Direkte tlf.: 35065103
Dato:              22.03.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 27/17 30.03.2017

Vedtak i budsjett 2017 om søkolog

Saksdokument: 
Budsjett 2017

Saksutgreiing:
I formannskapet si handsaming av budsjett for 2017 vart det mellom anna vedteke å rå 
kommunestyret til å løyve kr 700.000,- til ei prosjektleiarstilling (søkolog). Denne tilrådinga vart 
vedteke med 4 mot 3 røyster.

Når kommunestyret handsama saka, kom fylgjande framlegg frå H., Ap. og Krf v/ Kristian 
Espeland: 

Prosjektleiar (søkolog) kr 700 000 vert endra til eigendelar "søkolog – prosjekt" kr 700 000.

Framlegga frå H., Ap. og Krf. vart vedteke med 13 mot 8 røyster.

I ettertid har det oppstått uvisse om kommunestyret sitt vedtak. Skal det tilsettast ein fysisk 
person, eller skal løyvinga nyttast som eigendelar i prosjekt som vil skape eit større positiv effekt 
for Seljord kommune. Rådmannen si tolking er at kommunestyret har endra på formannskapet sitt 
framlegg slik at løyvinga skal nyttast som eigendelar. Difor endring frå "prosjektleiar" til 
"eigendelar". Rådmannen si tolking av framlegget på videoopptak styrkar denne konklusjonen.

I og med at det er uvisse om korleis dette vedtaket skal tolkast så ber rådmannen kommunestyret 
klargjere dette slik at vedtaket kan settast i verk.

Rådmannen si tilråding:
Saka leggast fram utan tilråding frå rådmannen.
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Utskrift til:



Seljord kommune Arkiv:

Saksnr.: 2017/298-6

Sakshand.: Per Dehli

Direkte tlf.:
Dato:              22.03.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 28/17 30.03.2017

Nytt val til valstyret for Stortingsval/Sametingsval 2017 og kommuneval 
2019

Saksdokument: 
Sak til kommunestyret 9. februar 2017 om val til valstyret.

Saksutgreiing:
Etter vallova § 4-1 skal det i kvar kommune vere eit valstyre som blir valt av kommunestyret sjølv. 
Kommunane kan ikkje leggje til grunn at den tidlegare ordninga med formannskapet som valstyre 
blir vidareført. I uttrykket «kommunestyret sjølv» ligg at myndigheita til å velje valstyre ikkje kan 
delegerast.

Kommunestyret sjølv vel leiar og nestleiar til valstyret, jf. kommunelova § 10 nr. 3. Valstyret har 
ansvaret for å førebu og gjennomføre valet på kommunalt nivå.

I kommunestyre sitt møte 9. februar 2017 vart det valt valstyre for Stortingsvalet/Sametingsvalet 
2017 og kommunevalet 2019. Etter handsaming av valet i dette møtet vart valstyret sett saman på 
ein slik måte at det ikkje tilfredstillar dei krava som er sett til balanse mellom kjønna. 

Valstyret er etter kommunelova eit fast utval, og reglane i kommunelova om val av nemnder gjeld. 
Det inneber at valbarheitsreglane i kommunelova § 14 gjeld, og ein må sjå til krava til 
kjønnsmessig representasjon i kommunelova §§ 36, 37 og 38a er oppfylt.

I kommunestyremøte 9. februar 2017 vart det stil spørsmål rundt valbarheit til valstyret. Det vart 
mellom anna spurt om dei som står på liste til Stortingsval kan sitte i valstyret. Det er etter vallova 
§ 9-3 (4) avgrensingar i kva oppgåver listekandidatar kan ha ved gjennomføring av val. Desse 
avgrensingane gjeld stemmestyret og oppgåver som valfunksjonær. Grunngjevinga for dette er at 
det er prinsipielt uheldig at kandidatar som sjølve stillar til val, har direkte kontakt med veljarane i 
stemmesituasjonen. Denne avgrensinga gjeld ikkje for valstyret.



Side 2/2

I kommunestyret sitt møte 9. februar 2017 kom valnemnda med fylgjande tilråding når det gjeld 
val av valstyre:

Medlemmer:
Halfdan Haugan, AP
Hanne Nordgaard, Ap
Solveig S. Abrahamsen, H
Jon Svartdal, H
Henry Mæland, SP
Beate Marie Dahl Eide, SP
Margit E. Karlsen Rinde, V

Varamedlemmer
AP:
1. Eivind Skogheim
2. Mona Helen Haugan
3. Trond Johnsen
4. Hallgeir Ofte

H, KRF, FRP
1. Gunnar Eilefstjønn
2. Kristian Espeland
3. Arvid Vala
4. Pia Camilla Robertsen

SP, V, MDG
1. Lars Bjaadal
2. Marianne Vadder
3. Peter Fjågesund
4. Liv Grete Ekre

Leiar for Valstyret: Halfdan Haugan (A)
Nestleiar for valstyret: Jon Svartdal (H)

Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:

Kommunestyret gjennomfører nytt val til valstyret for Stortingsval/Sametingsval 2017 og 
kommuneval 2019.

Utskrift til:



Seljord kommune Arkiv: 060

Saksnr.: 2017/375-1

Sakshand.: Per Dehli

Direkte tlf.: 35065103
Dato:              09.02.2017

Saksframlegg 

  
Utval Utvalssak Møtedato
Formannskap/økonomiutval 15/17 02.03.2017

Kommunestyret 29/17 30.03.2017

Digitalisering av Seljord kommune

Saksdokument: 
Vedlegg:
1 Digitaliseringsstrategi for kommuner og fylkeskommuner 2017 - 2020

Saksutgreiing:
Kommunenes Sentralforbund (KS) har utarbeida eit forslag til digitaliseringsstrategi for kommunar 
og fylkeskommunar. Forslaget er lagt ved denne saka som vedlegg 1. Rådmannsutvalet i Vest-
Telemark vil fremme ei høyring på dette dokumentet gjennom Vest-Telemarkrådet.

Regjeringa har også sakt noko om korleis utviklinga innafor digitalisering bør gå for seg i tida 
framover. Meir om dette kan lesast i Stortingsmelding 27 (2015-2016) – Digital agenda for Noreg, 
IKT for ein enklare kvardag og auka produktivitet.

Det er no viktig at Seljord kommune tek tak i KS-strategien og finn ut korleis kommunen skal fylgje 
opp si eiga digitalisering innafor ramma KS sin strategi. Dette er eit arbeid som bør løysast i 
samarbeid med andre kommunar både innafor og utanfor det etablera Vest-Telemark 
samarbeidet. For å få ein start på arbeidet kan det vera riktig at Seljord kommune startar opp på 
eigen hand og så inviterer andre kommunar med i arbeidet. Dette sikrar også ein prosess lokalt 
dersom ikkje nokre andre kommunar vil bli med.

Når ein skal fokusere på digitalisering kan det vera lett å sjå på ulike IT-system og korleis dei kan 
løyse ulike utfordringar som kommunen står ovanfor. Erfaring viser at ein digitaliseringsstrategi 
må ta mest omsyn til organisasjonen og dei tenestene som skal leverast. Eit digitaliseringsstrategi 
vil difor ha meir fokus på organisatoriske og tenestemessige tilhøve og mindre fokus på IT-
system.
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Digitalisering i ein organisasjon kan sjåast på som fire lag:

 Forretningslaget (Lag-4)
 Informasjonslaget (Lag-3)
 Applikasjonslaget (Lag-2)
 Teknologilaget (Lag-1)

Teknologilaget består av datamaskiner og kommunikasjon mellom maskiner. Applikasjonslaget 
består av programvare som er utviklet for at vi skal kunne løyse oppgåver som tekstbehandling, 
rekneskap mm. Desse to laga utgjer til saman det vi tradisjonelt har definera som IKT-system. Når 
vi beveger oss vidare oppover i laga kjem vi til informasjonslaget. Her handlar det mest om korleis 
vi får tilgang til og utvekslar den informasjonen som er naudsynt for å levere tenestar. Her 
fokuserast det ikkje på teknologi, men på kva slag informasjon som flyt rundt i organisasjonen. 
Det yfste laget er forretningslaget. I offentleg forvaltning kan vi også nytte utrykket 
forvaltningslaget eller tenestelaget. Her ser vi på korleis vi skal utnytte informasjonen i lag tre for å 
levere effektive tenestar til innbyggjarane. Korleis kan innbyggjarane kommunisere og få digitale 
tenestar, korleis kan forvaltinga organisere seg for å produsere tenestane på ein effektiv og god 
måte.

Ein digitaliseringsstrategi for kommunar bør ha et høgt fokus på lag 4 (Forretningslaget). Det betyr 
at ein digitaliseringsstrategi handlar mest om korleis vi vil organisere verksemda for å nytte og 
tilby digitale tenestar på best mogleg måte. Dei neste laga bør vera ein konsekvens av det yfste. 
Men det er også viktig å kjenne til dei laga som ligg under då desse angir avgrensingar og 
moglegheiter i forretningslaget.

Det er viktig at arbeidet med en digitaliseringsstrategi sjåast i samanheng med en gjennomgang 
av organisasjonen med mål om å redusere kostnadene.

For å kome vidare i arbeidet med ein digitalisering i samsvar med KS sin strategi bør Seljord 
kommune lage ei digitaliseringsstrategi for kommunen som passar med KS sin strategi. Samsvar 
med KS sin strategi sikrar også ein gard av standard innan kommunal forvaltning.

En utforming av en digitaliseringsstrategi må gjennomførast i eigen organisasjon med god 
forankring. Det vil være en stor fordel å knytte til seg ekstern kompetanse som kan arbeide tett 
med organisasjonen. En slik kompetanse er vurdert til å koste kr 150.000,- 

Rådmannen si tilråding:
Rådmannen rår formannskapet til å legge fylgjande framlegg til vedtak fram for kommunestyret:

Seljord kommune utarbeider ein digitaliseringsstrategi for kommunen. Det vert sett av inntil kr 
150.000,- til abeidet. Løyvinga vert tatt frå disposisjonsfondet.

Handsaming i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017 
Framlegg frå Venstre v/Margit Elise Karlsen:
Seljord kommune utarbeidar ein digitaliseringsstrategi for kommunen.

Framlegget  frå Venstre v/Margit Elise Karlsen vart avist med 6 røyster mot 1 røyst.
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Vedtak i Formannskap/økonomiutval - 02.03.2017
Formannskapet/økonomiutvalet rår kommunestyret til å fatte fylgjande vedtak:
Seljord kommune utarbeider ein digitaliseringsstrategi for kommunen. Det vert sett av inntil kr 
150.000,- til abeidet. Løyvinga vert tatt frå disposisjonsfondet.

Utskrift til:



Innledning 
Samordning av kommunal sektor på digitaliseringsområdet vil gi flere og bedre digitale tjenester for 

innbyggere og næringsliv. 

Hovedstyret i KS vedtok høsten 2015 å videreføre arbeidet med IKT-samordning i kommunal sektor. 

Basert på vedtaket skal KS «styrke det interessepolitiske og strategiske arbeidet med digitalisering, 

og samtidig videreføre det medlemsbaserte utviklingsarbeidet der det er nødvendig og ønskelig». 

KS har gjennom dette fått som mandat å samordne kommunal sektor på digitaliseringsområdet. KS 

skal etablere modeller for involvering av medlemmene i utviklingsarbeidet, slik at det digitale løftet 

gjøres i fellesskap.  

KS har i tråd med hovedstyrevedtaket oppnevnt et digitaliseringsråd, KommIT-rådet, som er et 

strategisk rådgivende organ for KS. KommIT-rådet skal også bidra til en styrket interessepolitikk og til 

å prioritere utviklingsarbeidet. 

KS’ digitaliseringsstrategi for kommuner og fylkeskommuner 2017–2020 er utarbeidet på bakgrunn 

av hovedstyrevedtaket. Strategien danner et sett med felles mål som beskriver hvordan 

digitaliseringsarbeidet skal videreføres med full kraft. Strategien sier hva kommunal sektor skal 

oppnå, og skisserer noen av utfordringene kommuner og fylkeskommuner står overfor. Det er 

utarbeidet en nettversjon som er mer omfattende, og som kan brukes som verktøy til utarbeidelse av 

digitaliseringsstrategier i hver enkelt kommune og fylkeskommune.  

 

KS’ digitaliseringsstrategi har følgende visjon: 

Gode og tilgjengelige digitale tjenester styrker dialogen med innbyggere og 

næringsliv og gir gode lokalsamfunn. 

 

Digitalisering mot år 2020 
Digitalisering er en stor drivkraft for måten kommunal sektor organiserer og leverer tjenester på. Det 

gir samtidig nye organisatoriske og styringsmessige utfordringer. Digitale løsninger og systemer må 

endres i takt med at teknologien og samfunnet endrer seg. Samfunnsmessige utfordringer som 

demografi, klima og inkludering gjør at vi må tenke nytt om etablerte løsninger. Derfor trenger vi 

kloke grep allerede nå for å få løsninger til innbyggernes, næringslivets og samfunnets beste.  

Digitalisering dreier seg i stor grad om endring og fornyelse av tjenester, prosesser og arbeidsmåter. 

Ledelse, kultur og holdninger står sentralt. Det er et lederansvar å sikre at kommuner og 

fylkeskommuner  faktisk leverer merverdi gjennom digitaliseringsinitiativene som settes i gang. 

Derfor bør alle kommuner og fylkeskommuner ha utarbeidet digitaliseringsstrategi og handlingsplan, 

og se denne i sammenheng med organisasjonens overordnede planer og tjenesteområdenes behov. 

Digitaliseringsstrategien er lederens virkemiddel for å oppnå dette.  

Digitalisering legger til rette for økt verdiskaping og innovasjon, og kan bidra til å øke produktiviteten 

i både privat og offentlig sektor. Det handler om å utvikle nye og bedre tjenester som er enkle og 

pålitelige.  



Kommunal sektor må planlegge for helhetlige og sammenhengende digitale løsninger for å møte 

innbyggernes og næringslivets behov, men også for å kunne utnytte digitale data i planlegging og 

oppfølging av egne tjenester på best mulig måte. Planleggingen må omfatte de mulighetene og 

hindringene som regelverket gir. 

De fleste tjenester som brukes fra offentlig sektor, er kommunale. Dette betyr at kommuner og 

fylkeskommuner langt på vei er nøkkelen for at Norge skal nå sine mål for digitalisering av offentlig 

sektor.  

 

Digital agenda for Norge 
Meld. St. 27 (2015–2016) Digital agenda for Norge ble lagt fram i april 2016. I meldingen konkluderes 

det med at Norge har hatt en god utvikling for digitale offentlige tjenester og er et av de mest digitalt 

modne landene i verden. Samtidig viser undersøkelser at tjenestene kan bli mer brukervennlige. 

I Digital agenda for Norge er det satt opp fem hovedprioriteringer for den nasjonale IKT-politikken, 

og disse er også svært aktuelle for kommunal sektor. KS’ digitaliseringsstrategi for kommuner og 

fylkeskommuner 2017–2020 speiler disse hovedprinsippene: 

Brukerne i sentrum: Offentlige tjenester skal oppleves som sammenhengende og helhetlige for 

innbyggere, næringsliv og frivillig sektor. Forvaltningen skal gjenbruke informasjon i stedet for å 

spørre på nytt.  

IKT er vesentlig for innovasjon og produktivitet: Næringslivet og samfunnet skal kunne utnytte 

mulighetene som digitaliseringen gir. Myndighetene skal legge til rette for økt digital innovasjon.  

Styrket digital kompetanse og deltakelse: Gjelder fra grunnopplæringen og gjennom alle faser i livet. 

Digitale tjenester skal være lette å forstå og lette å bruke for alle. Avansert IKT-kompetanse og IKT-

forskning er en forutsetning for digitalisering av Norge.  

Effektiv digitalisering av offentlig sektor: Offentlige digitaliseringsprosjekter skal planlegges og 

gjennomføres profesjonelt. Gevinster skal realiseres. Markedet skal brukes når det er hensiktsmessig. 

Stat, kommune og ulike sektorer bør benytte fellesløsninger for å dekke like behov.  

Godt personvern og god informasjonssikkerhet: Personvern og informasjonssikkerhet skal være en 

integrert del av utviklingen og bruken av IKT. Den enkelte innbygger skal i størst mulig grad ha 

råderett over egne personopplysninger. Informasjonssikkerhet skal ivaretas med utgangspunkt i 

risikovurderinger basert på trussel- og sårbarhetsinformasjon, og følges opp gjennom god 

internkontroll. 

Digitale innbyggere og digitalt næringsliv  
For å forbedre og utvikle digitale løsninger må behovene til de som bruker disse løsningene, ligge til 

grunn. For brukerne vil gode digitale løsninger bidra til en enklere og mer effektiv hverdag. Med 

brukere menes både innbyggere, ansatte, frivillig sektor og offentlige og private virksomheter.  

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/digital-agenda-for-norge--ikt-for-en-enklere-hverdag/id2484184/


Offentlig sektor skal levere sammenhengende digitale tjenester som bidrar til et bedre tjenestetilbud 

og styrker dialogen med innbyggere og næringsliv. Mange brukere er vant med avanserte digitale 

løsninger og forventer at det offentlige leverer det samme.  

Innbyggernes behov for de ulike kommunale tjenestene vil i stor grad være avhengig av hvilken 

livssituasjon de befinner seg i. Å gi foreldre automatisk informasjon om aktuelle barnehager i 

nærområdet er et eksempel på hvordan digitale løsninger kan bidra til økt service. I dag kan mye av 

saksbehandlingen automatiseres. Det kan skje gjennom å tilby såkalte «pushtjenester», slik at 

innbyggere slipper å søke om tjenester de automatisk har rett til, eller å gi automatiske svar der det 

ikke er behov for bruk av skjønn. Automatiserte regelstyrte prosesser og støttende kunstig intelligens 

kan hjelpe de ansatte i forvaltningen. For brukerne betyr dette raskere svar og enklere selvbetjening. 

Det er også viktig å tilrettelegge for samtaler via video og chat for å hjelpe de som står fast når de 

bruker de digitale løsningene. 

For at en tjeneste skal oppleves som nyttig av brukerne, må utviklingen av tjenesten være basert på 

en grundig forståelse av brukernes behov. Kommunal sektor må tørre å utfordre etablerte 

arbeidsprosesser og tjenester. En anbefalt metode når man ønsker å jobbe på denne måten, er å 

bruke tjenestedesign som metode. Dette innebærer en systematisk kartlegging av hvilke utfordringer 

de som bruker tjenesten, møter på. Ofte viser det seg at etablerte løsninger er utilgjengelige, 

vanskelige og ikke møter faktiske behov. Bruk av tjenestedesign gir nyttig innsikt for å kunne 

forbedre og utvikle gode digitale tjenester.  

I dag bruker de fleste innbyggere ulike digitale plattformer, som smarttelefon, nettbrett eller PC. 

Digitale tjenester bør kunne benyttes på disse plattformene uavhengig av skjermstørrelser.  

Nye digitale løsninger må være universelt utformet, og de eksisterende løsningene skal følge kravene 

om universell utforming innen 1. januar 2021. Universell utforming skal bidra til å gjøre løsningene 

lette å forstå og enkle å bruke. Dette kan være et av virkemidlene for å redusere digitale skillelinjer i 

befolkningen.  

Et klart og brukertilpasset språk er en viktig forutsetning for at digitale tjenester blir tatt i bruk. 

Kommunal sektor bør arbeide systematisk for at klarspråk blir en del av utviklingen av de digitale 

tjenestene. Et uklart og tungt språk kan skape avstand mellom brukerne og det offentlige, og 

samtidig øker det faren for misforståelser og unødvendig merarbeid. Innbyggere og næringsliv 

mottar mye informasjon som handler om rettigheter og plikter, og derfor er det avgjørende at de kan 

finne, forstå og bruke denne informasjonen. Klarspråk skaper mindre avstand og mer tillit, og det kan 

bidra til inkludering.  

Mål 

1 Kommunal sektor skal digitalisere sine tjenester med utgangspunkt i brukernes behov. 

2 Kommunal sektor skal automatisere regelstyrte prosesser. 

3 Kommunal sektor skal sørge for at digitale løsninger følger kravene om universell utforming. 

4 Kommunal sektor skal kommunisere i et klart og godt språk. 

 



Digitalisering som drivkraft for innovasjon og økt produktivitet  
Digitalisering gjør det mulig å løse samfunnsutfordringer på nye måter og dermed skape gevinster. 

Digitalisering er kun et virkemiddel – det er lederes og ansattes evner til å endre organisering, 

arbeidsprosesser og tjenester som skaper verdier. 

Innovative anskaffelser er et strategisk verktøy for å fornye offentlig sektor. Utvikling av nye 

systemer eller løsninger vil omfatte mange anskaffelser, og her ligger det et stort potensial for 

innovasjon og nyskaping. Innovative anskaffelser handler om å benytte mulighetene som regelverket 

gir i alle faser av prosessen. Når kommuner og fylkeskommuner er tydelige på sine behov og 

etterspør innovasjon i sine anskaffelser, utfordres markedet til å utvikle nye løsninger som møter 

morgendagens behov. 

Innføring og bruk av velferdsteknologi krever at virksomhetene klarer å endre måten de leverer 

tjenester på. Velferdsteknologi kan bidra til økt mestring, trygghet og kontroll over egen helsetilstand 

for innbyggerne, i tillegg til å forebygge belastningsskader hos de ansatte. Framover vil bruk av 

velferdsteknologi gjøre at et begrenset antall varme hender og kloke hoder kan gi gode tjenester til 

langt flere innbyggere. 

Digitalisering og automatisering gjør at det produseres store mengder data. Dette kan være alt fra 

offentlige data og informasjon som legges ut på internett, til data fra bedrifter og 

sanntidsinformasjon fra sensorer i det offentlige rom (for eksempel fra trafikklys). Stordata er bruk, 

sammenstilling og analyse av datasett med stort volum for å kunne hente ut ny innsikt og kunnskap. 

Analysen av datainnsamlingen gir mer og bedre innsikt enn det hver enkelt datakilde kan gi. Stordata 

kan brukes som styringsdata for å vurdere om tjenestene har effekt og møter brukernes reelle 

behov. Sammenstilling av ulike typer data gir gode muligheter for å tilrettelegge tiltak og gi 

beslutningsstøtte til lederne internt i virksomheter og på tvers av tjenestene. Det kan likevel være 

utfordrende å realisere gevinster av digitalisering når data og ulike systemer ikke snakker sammen. 

Kommuner og fylkeskommuner må være gode bestillere slik at det er behovene som preger den 

digitale infrastrukturen fremover, og slik at det ikke er de tekniske løsningene som avgjør hva som er 

mulig å få til.  

Å gjøre stordata tilgjengelige for ekstern bruk bidrar til at næringslivet, forsknings- og 

utviklingsmiljøer og innbyggerne selv kan få tilgang til data fra offentlig sektor og bruke dem i nye 

sammenhenger. Næringslivet får mulighet til å utvikle nye tjenester og produkter, og innbyggerne 

kan få bedre grunnlag for å forstå hvordan beslutninger og politiske prioriteringer følges opp. 

Smarte byer og lokalsamfunn tar i bruk teknologi og innovasjon for å automatisere prosesser og gi 

bedre og mer effektive tjenester. Det betyr i praksis at kommuner og fylkeskommuner kan bli i stand 

til å kombinere egne data med de mange mobile dataene som allerede finnes i den digitale 

infrastrukturen. Det er sammenstillingen av de to typene datagrunnlag som gir effekter, og som kan 

gi gevinster i smarte byer og lokalsamfunn.  

Sammenstilling av data kan for eksempel brukes til å reagere raskere på avvik fra normalsituasjoner 

og til å forutse utviklingsmønstre. Dette gir bedre forutsetninger for planlegging i kommuner og 

fylkeskommuner.  



Smart bruk av data må støtte opp under innbyggernes og næringslivets krav og behov. Infrastruktur, 

miljøforbedringer og energioptimalisering er sentrale innsatsområder i framtidige strategier, men det 

handler like mye om de kommunale kjerneytelsene, som helse og omsorg og utdanning. Smarte byer 

og lokalsamfunn involverer innbyggere og næringsliv, og bruker teknologiske løsninger for å sikre 

bedre oppgaveløsning. I tillegg legger de til rette for selvhjelp og mestring.  

Mål 

1 Kommunal sektor skal ta i bruk ny teknologi som bidrar til tjenesteinnovasjon innenfor alle 

områder. 

2 Kommunal sektor skal gjennom innovative anskaffelser bidra til nyskaping og produktivitet. 

3 Kommunal sektor skal gi tilgang til sine åpne offentlige data, slik at næringsliv, forskere og 

sivilsamfunn kan bruke disse i nye sammenhenger. 

4 Kommunal sektor skal bruke stordata til planlegging og styring av tjenester. 

5 Kommunal sektor skal ta i bruk velferdsteknologi for å øke kvalitet og produktivitet. 

 

Styrket digital kompetanse og deltakelse 
Digital kommunikasjon skal være hovedregelen når offentlige myndigheter kommuniserer med 

innbyggerne og næringslivet. Teknologi gir nye muligheter for økt demokratisk deltakelse og bedre 

tjenester, men gjør samtidig at innbyggerne må forholde seg til en stadig mer digitalisert hverdag. 

Digital kompetanse blant innbyggerne er en forutsetning for å lykkes med digitalisering. Mange 

innbyggere i Norge har ikke tilstrekkelig digital kompetanse til å bruke digitale løsninger og kan 

dermed ikke betjene seg selv på nett. Kommuner og fylkeskommuner må bidra til at disse 

innbyggerne får grunnleggende digital kompetanse.  

Arbeid med kvalitetsutvikling og effektivisering ved hjelp av digitalisering krever ny kompetanse. Når 

kommunene og fylkeskommunene legger vekt på tverrfaglighet og en sammenhengende offentlig 

sektor vil det bli skapt et behov for å forstå organisasjonsutvikling og endringsprosesser på tvers av 

sektorer. 

Medarbeidere innenfor alle fagområder må være forberedt på å løse oppgaver på nye måter for å 

møte innbyggernes krav og forventninger om effektive tjenester av høy kvalitet. 

Digitalisering innebærer omfattende endringer. Ledernes kompetanse og håndtering av slike 

omstillingsprosesser er avgjørende for å skape mer effektive arbeidsprosesser, levere høy kvalitet på 

tjenestene, redusere sårbarheten, gi økonomisk gevinst og fremstå som en attraktiv arbeidsgiver for 

fremtidens arbeidstakere. 

KS Læring er en nasjonal fellesløsning fra KS for deling av kunnskap og kompetanseheving for ansatte 

i kommuner og fylkeskommuner. KS tilbyr også kompetansenettverk for rådmenn om strategisk bruk 

av IKT. 

Mål 

1 Kommunal sektor skal legge til rette for nødvendig digital kompetanse hos innbyggerne. 

2 Kommunal sektor skal gjennomføre endringsprosesser som inkluderer digitalisering. 

3 Kommunal sektor skal ha ledere og ansatte med tilstrekkelig kompetanse til å forstå 

sammenhengen mellom tjenesteutvikling og digitalisering. 



4 Kommunal sektor skal ta i bruk KS Læring for deling av kunnskap og kompetanseheving. 

 

Effektiv digitalisering av offentlig sektor 
Offentlige tjenester skal oppleves som sammenhengende og helhetlige for brukerne, uavhengig av 

hvilke offentlige virksomheter som tilbyr dem. De digitale tjenestene som kommuner og 

fylkeskommuner tilbyr brukerne – for eksempel barnehagesøknad – er ganske like. Derfor har 

digitalisering av tjenester til innbyggere og næringsliv stort gjenbrukspotensial. For å oppnå dette må 

kommunal sektor samordne seg på digitaliseringsområdet. I tillegg må det etableres mer og bedre 

digital samhandling mellom stat og kommune. 

Samordning av kommunal sektor på digitaliseringsområdet vil bidra til forenkling av den enkelte 

kommunes og fylkeskommunes arbeid med å tilby digitale tjenester til innbyggere, foreninger, 

næringsliv og egne ansatte. En slik samordning vil styrke gjennomføringskraften i kommunal sektor 

og bidra til at initiativ på tvers av forvaltningsnivåene skjer i tråd med behov, krav og prinsipper for 

sektoren. 

Samordning vil i denne sammenhengen si at kommuner og fylkeskommuner legger kommunale og 

nasjonale fellesløsninger til grunn for digitaliseringsarbeidet, og at felles behov løses ved å utvikle 

felles løsninger framfor at kommuner og fylkeskommuner utvikler egne løsninger hver for seg. 

Tilgang til digital infrastruktur som fungerer godt over hele landet, er en forutsetning for å realisere 

de mulighetene digitaliseringen gir. 

Digitale løsninger må bidra til samhandling på tvers av systemer, faggrenser, sektorer og 

forvaltningsnivå. Når innbyggere og næringsliv har behov for tjenester som går på tvers av sektorer, 

må den digitale informasjonsflyten ikke være til hinder for et helhetlig tjenesteforløp. 

KS har etablert KS SvarUT og KS Læring som de første fellesløsningene for kommunal sektor. Staten 

har etablert nasjonale felleskomponenter, og mange kommuner og fylkeskommuner har allerede tatt 

disse i bruk. De nasjonale og kommunale felleskomponentene må legges til grunn for utvikling av 

digitale tjenester i offentlig sektor. 

KS er i gang med å utarbeide strategi, planer og innhold for et felles kommunalt rammeverk for 

digitalisering. Formålet er at den enkelte kommune og fylkeskommune kan utvikle digitale tjenester 

basert på et felles fundament som blant annet består av felleskommunale og nasjonale løsninger, 

tjenester og standarder. Bruk av felleskomponenter og felles løsninger bidrar også til forenklet 

samarbeid med staten og leverandørene.  

Mål 

1 Kommunal sektor skal legge felles rammeverk, løsninger og prinsipper til grunn i 

digitaliseringsarbeidet. 

2 Kommunal sektor skal legge nasjonale felleskomponenter og standarder til grunn i 

digitaliseringsarbeidet. 

3 Kommunal sektor skal være en tydelig premissleverandør i digitaliseringsarbeid på tvers av 

forvaltningsnivåer. 

4 Kommunal sektor skal i felleskap utvikle nødvendige felleskomponenter for bruk i 

digitaliseringsarbeidet. 



5 Kommunal sektor skal ha enhetlig metodikk for prioritering og gjennomføring av 

felleskommunale og nasjonale digitaliseringsprosjekter. 

6 Kommunal sektor skal ha enhetlig metodikk for utvikling og forvaltning av kommunale 

fellesløsninger. 

7 Kommunal sektor skal dele resultater og erfaringer fra eget digitaliseringsarbeid. 

8 Kommunal sektor skal ha en plan for utbygging av digital infrastruktur (bredbåndsplan). 

 

Informasjonssikkerhet, personvern og dokumentasjonsforvaltning 
Informasjonssikkerhet og personvern på alle områder er en forutsetning for tillit til digitale løsninger. 

Alle nye løsninger skal ha innebygget personvern fra og med mai 2018, slik det er bestemt i EUs nye 

personverndirektiv. Alle kommuner og fylkeskommuner skal fra samme dato ha personvernombud.  

Når kommunikasjonen med innbyggerne og næringslivet blir digital, har offentlig sektor et større 

ansvar for å ivareta de rettighetene hver enkelt har til innsyn i egne saker. Opplysninger om den 

enkelte skal være tilgjengelig ved behov samtidig som opplysningene ikke skal komme på avveie. 

Innbyggerne skal i størst mulig grad ha råderett over egne personopplysninger.  

Datakriminalitet, sabotasje og digitale innbrudd på kommunale og fylkeskommunale IKT-systemer 

kan få store samfunnsmessige konsekvenser. Håndtering av slike hendelser krever systemer for 

avvik- og krisehåndtering. Kommunal sektor bør samarbeide og dele informasjon om hendelser for å 

håndtere disse utfordringene.  

Automatisering av saksbehandling og muligheten for kommunikasjon på tvers av IT-systemer vil 

kunne påvirke hvordan offentlige oppgaver organiseres og utformes i fremtiden. Skytjenester og 

innsamling og bruk av stordata er en utfordring for informasjonssikkerhet og personvern. 

Kommunens og fylkeskommunens dokumentasjon skal være tilgjengelig på kort og lang sikt for alle 

som har rettmessige krav. For å oppnå dette må kommunal sektor ha forsvarlig og effektiv arkiv- og 

dokumentasjonsforvaltning både nå og i framtiden. Langtidsbevaring av dokumentasjon og arkiv fra 

alle deler av virksomheten er påkrevd. På denne måten vil man være sikret både riktig tilgang, 

hensiktsmessig bruk, rettidig sletting og at bevaringsverdige opplysninger faktisk blir bevart. 

 

Mål 

1 Kommunal sektor skal ivareta informasjonssikkerhet og personvern på alle områder. 

2 Kommunal sektor skal sikre at riktig informasjon er tilgjengelig for rett person. 

3 Kommunal sektor skal sørge for innebygd personvern i nye løsninger. 

4 Kommunal sektor skal ha styringssystem for informasjonssikkerhet. 

5 Kommunal sektor skal dele informasjon om sikkerhetshendelser de har vært utsatt for. 

6 Kommunal sektor skal ha helhetlig dokumentasjons- og arkivforvaltning 
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